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Ker je bilo do sedaj Korošcem treba za vsako 
figo klicati na pomoč v Dravsko dolino, kjer so 
premogli in še premorejo poleg Drave tudi 
poslance v parlamentu, je vrli koroški narod 
dosegel, da bo navada železna srajca. Ker 
»zakaj bi se ukvarjali s tekstilom, če je železa 
dovolj in ga znamo obdelati na vse mogoče 
načine«, je menil narod, ki se je zgodil 
samemu sebi.

Genetske značilnosti avtohtonih prebivalcev so 
tako potrdile tezo, da v lastni vasi nihče ni pre
rok, da pa si je dobro pisati sodbe lastnoročno.

»Smo odločno proti zgodovinsko potrjenim in 
preizkušenim dejstvom, ki so nas pripeljale v 
svetlo bodočnost, ki je trenutno malo manj 
svetla!«, si je dejal narod in si volil postavo, ki 
je ne bo treba linčati. »Lastnih ljudi pa ja ne 
bomo«, je še dejal.

Še dobro, da je minil čas revolucij, ki so žrle 
lastne otroke. So pa že lepše žametne, čeprav 
gre tekstilna industrija k vragu. Da nam le 
ostane železna srajca. Sicer bodo pa čez štiri 
leta tako spet volitve.Q
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# Resnici se slabo piše, če jo odkrijejo nepismeni.
# Uspešni naredijo iz nič nekaj, neuspešni iz nekaj nič.
# Reklama je zagotovilo potrebnosti nepotrebnega.
# Pred šibkim spolom so celo močni nemočni.
# V politiki je preštevanje oblika deljenja.
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Ravne na Koroškem

Glavni in odgovorni urednik Vojko Močnik 
Računalniški prelom:
Grafični studio Ivko, Ravne.
Tisk: Tiskarna ODTIS Ravne.
Naslov uredništva:
Ravne na Koroškem, Prežihova 24, 
tel.: 0602/22-999, fax: 22-904.

Na osnovi mnenja Republiškega sekretari
ata za infonniranje, št. 23/105-92. šteje 
časopis med proizvode iz 13. točke tarifne 
št. 3, za katere se plačuje davek od 
prometa proizvodov po stopnji 5%. 
Nenaročenih tekstov in fotografij ne 
vračamo in ne honoriramo.
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Sindikat SKEI v Slovenskih 
železarnah na lokaciji Ravne je 
nedavno poskrbel za veselo jesen: s 
sporočilom javnosti se je glasno 
povprašal, ali nemara lastnik 
Jeklolivarne, to je Slovenske 
železarne oziroma država Slovenija, 
namesto sanacije ne pripravlja likvi
dacijo. Vodstvo Jeklolivarne se je na 
sindikalno javno vprašanje hitro in 
nekoliko jezno odzvalo, med drugimi 
tudi s pismom, nalepljenim na oglasne 
deske, vendar pa se del tega, kar je 
sindikaliste najbolj skrbelo, tudi ures
ničuje. Zmanjševanje zaposlenosti 
namreč.

SINDIKAT
TAKO...

Uprave koncerna Slovenske železarne 
je dolgo skušala skrivati strategijo do 
leta 2000 in na te dokumente so 
zvesto (tako je tudi še danes, ko 
čakajo na obravnavo na vladi) pri
tiskala žig zaupnosti. Del tega progra
ma pa je javnosti vendarle znan, seve
da predvsem tisti, ki pred volitvami 
ni pretirano vznemiril delavskih 
množic. Z obravnavo razvojne in 
tržne strategije do leta 2005 na nad
zornem svetu je to gradivo preseglo 
fazo strokovne razprave, ki je nareko
valo uporabo številnih poslovnih 
podatkov, večjega števila simulacij in 
variant, zato - tako trdi vodstvo kon
cerna - je bil doslej dan na ta doku
ment tudi pečat poslovne tajnosti.
S to strategijo so že bili seznanjeni 
tudi vsi sindikati v sistemu Slovenskih 
železarn in s sindikalne strani so tudi 
že prvi odmevi. V sindikatu kovinske 
in elektroindustrije Slovenije, 
sindikalni podružnici družb na lokaciji 
Ravne pravijo, da so bili s strategijo 
seznanjeni le polovično, hkrati pa to 
strategijo označujejo kot 
»polovičarsko«.
Na kratko o strategiji: Slovenske 
železarne v tem programu omejujejo 

letno proizvodnjo na ravni največ pol 
milijona ton litega jekla, v strategiji 
do leta 2005 pa predvidevajo 
proizvodnjo dobrih 522 tisoč ton na 
leto. Predvidena je specializacija pro
gramov: ploščati program na 
Jesenicah in dolgi program na

Ravnah, s proizvodnim obratom v 
Štorah. Seveda je za vse družbe 
predvideno pozitivno poslovanje, kar 
se v tem poslovnem letu še ne bo 
zgodilo, predvidena je rast kakovosti, 
precej bo novih naložb in podobno. V 
strategiji manjka pomemben kadrov
ski in socialni del.
Ravenske sindikaliste pa zaenkrat 
najbolj skrbi Jeklolivarna in v petieji

oziroma zahtevi, naslovljeni na upra
vo delniške družbe Slovenske 
železarne opozarjajo na položaj v tej 
družbi. Za to podjetje zahtevajo 
sanacijo in ne likvidacijo, saj so 
prepričani, da je v strategiji sloven
skih železarn v primeru Jeklolivarne 
prisotna tendenca prepolovitve 
proizvodnje in števila zaposlenih, v 
ozadju pa je ustvarjanje pogojev za 
poceni privatizacijo.
SKEI na Ravnah pravi, da je 

Jeklolivarna doslej plačala največji 
davek prav na področju zaposlenosti. 
V Jeklolivarni je bilo zaposlenih že 
685 delavcev, število se je nato 
zmanjšalo na okoli 300 in ponovno 
povečalo na nekaj manj kot 400 
delavcev. Sindikalisti pa so bili neu
radno seznanjeni, da bo ponovno 
prišlo do presežka delavcev in 
številke se vrtijo med 110 in 140.

Temu sindikat nasprotuje, vsaj dokler 
ne bo skupščina, to je uprava 
Slovenskih železarn potrdila sanacijs
ki program in program presežnih 
delavcev. V prehodnem obdobju pa je 
v Jeklolivarni napovedano čakanje na 
delo in do konca leta naj bi doma 
ostalo okoli 60 delavcev.
Sindikat je namreč bil okvirno 
informiran, da v Jeklolivarni pred

videvajo ukinitev proizvodnje v sred
nji hali (z izjemo tako imenovane 
furanske linije) in dolgoročno 
preusmeritev na te odlitke, v prihod
nje naj bi ukinili tudi sedanjo čistilni
co. Sindikat SKEI v protestu na 
naslov uprave Slovenskih železarn 
tudi dodaja, da nobeden od teh obra
tov ne zadostuje ekološkim standard
om in zahtevajo tudi ureditev teh 
razmer. O tem nameravajo obvestiti 
ustrezne inšpekcijske službe.
Razvojni in tržni strategiji Slovenskih 
železarn do leta 2005 v sindikatu 
SKEI na lokaciji Ravne vsaj v 
primeru Jeklolivarne ne zaupajo 
veliko. Usoda Jeklolivarne, ki je pred 
nekaj meseci dobila tudi certifikat 
kakovosti ISO 9001, je po mnenju 
sindikata nejasna, ukrepi pa so po nji
hovem prepričanju improvizirani. 
Prihodnost Jelkolivarne je v veliki

meri vezana na sestrske družbe, pred
vsem na družbo Armature Muta (za 
Jeklolivarne in Armature je uprava SŽ 
pred meseci postavila skupno vodst
vo), v kateri takrat še niso bili uspešno 
končani pogovori z dolgoletnim part
nerjem Krombachom o podaljšanju 
pogodbe. Hkrati pa tudi sumijo, da so 
vsa predvidena prerazporejanja, reor
ganizacije in čakanje na delo v

Jeklolivarni v skladu z nekaterimi ide
jami o privatizaciji, ki pa sploh še ni 
jasno opredeljena.
Navajajo tudi, da v Jeklolivarni go
vorijo o pomanjkanju dela, na drugi 
strani pa delo odklanjajo. »Vse to 
kaže, da cilj lastnika ni sanacija, 
temveč likvidacija večjega dela pod
jetja, ne glede na posledice,« so 
zapisali sindikalni aktivisti v peticiji, 
naslovljeni na upravo delniške družbe 
Slovenske železarne.

...VODSTVO
DRUGAČE

Vodstvo Jeklolivarne se zaveda 
resnosti problema in je tudi izdelalo 
sanacijski program. Ta je nenazadnje 
temeljil tudi na dejstvu, da v evrop
skih jeklolivarnah zadnjih pet let
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Komentar
količinska proizvodnja pada z 
dinamiko 12,5 odstotka, število 
zaposlenih pa z dinamiko 21,5 odstot
ka. In ravenska družba Slovenskih 
železarn Jeklolivarna Ravne, ki 90 
odstotkov proizvodnje proda na trgih 
Evrope (60 odstotkov v Nemčiji, 20 
odstotkov Avstriji, 10 odstotkov v 
Italiji, ostalo na drugih trgih), tem 
evropskim razmeram ne bo molgla 
ubežati. Zato so v družbah 
Jeklolivarna Ravne in Armature Muta 
(obe imata tudi certifikat kakovosti 
ISO 9001), ki imajo slabo leto skupno 
vodstvo, tudi pripravili sanacijski pro
gram, ki naj bi pomenil rešitev 
Jeklolivame na daljši rok.
Viljem Štifter, direktor Jcklolivarnc, 
pravi, da so že v začetku leta spoznali, 
da variabilne stroške dobro obvladuje
jo, problemi pa so s fiksnimi stroški. 
Značilno za ravensko Jeklolivarno je, 
da proizvodnja poteka v petih 
proizvodnih dvoranah, kar pomeni 
visoke fiksne stroške. Od tod tudi 
odločitev, da je potrebno določene 
proizvodnje združiti, kar pomeni, da 
bi v eni od proizvodnih dvoran prene
hali s proizvodnjo in na ta način 
znižali fiksne stroške.
O variantah sanacije, ki so jih v 
Jeklolivarni pripravili, pa Štifter 
pravi:

»Prva varianta predvideva investici
jo v novo brezokvimo furansko linijo, 
ki bi jo postavili v livarni posebne 
litine v Jeklolivarni 2. To livarno bi 
bilo treba urediti tako, da bi bilo tudi 

čiščenje odlitkov na skupni lokaciji s 
toplotno obdelavo. To pa pomeni 
velik investicijski poseg, ki je ocenjen 
na pet milijonov mark, ki pa ponuja 
rešitev ekonomike livarne za daljše 
obdobje. Ta varianta bi žal pomenila 
tudi zmanjšanje števila zaposlenih, to 
je za 103 delavce.
Pri tej varianti smo se zavedali, da 
lastnik tega denarja najbrž ne pre
more, zato smo izdelali še druge vari
ante. Po drugi varianti bi furanska 
linija ostala v srednji livarni z enako 
tehnologijo. Preselili pa bi čiščenje 
odlitkov v Jeklolivarno 2, delno pa v 
dvorano, kjer delamo težke odlitke do 
20 ton teže. Na ta način bi se spet 
znižali fiksne stroške. Za to naložbo bi 
potrebovali 33 milijonov tolarjev, 
predvideva pa zmanjšanje zaposlenos
ti za 113 delavcev. To pa predvsem 
zaradi tega, ker proizvodnjo v srednji 
hali znižujemo od sto ton na 40 ton 
mesečno.
Tretja varianta predvideva povsem 
podjetniški pristop, to pomeni, da bi 
prenehali s proizvodnjo tam, kjer je

največja izguba. To bi pomenilo 
zmanjšanje zaposlenih za 156 
delavcev, kar je za podjetje, kjer so že 
bili veliki kadrovski posegi, precej 
boleče. Na drugi strani bi to pomenilo 
tudi izgubo fleksibilnosti, saj ne bi več 
proizvajali odlitkov od 40 do 250 
kilogramov. Na ta način bi tudi bile 
motene dobave do sestrskega podjetja 
Armature Muta. Zato se je strokovna 
ekipa opredelila za drugo varianto, 
pričakujemo pa tudi podobno 
odločitev lastnika. Po sklepu 
skupščine bomo tudi pričeli pripravl
jati ustrezen socialni program.« 
Jeklolivarna, ki je še do prejšnjega 
meseca zaposlovala 384 delavcev, naj 
bi v kratkem zmanjšala zaposlenost za 
okoli sto delavcev. Trajne viške naj bi 
reševali takoj po sprejetju socialnega 
programa, to je po prvem januarju pri
hodnjega leta. S tem zmanjšanjem 
zaposlenosti bi se izguba zmanjšala za 
polovico, že v letošnjem letu pa bodo 
izgubo predvidoma zmanjšali za dva 
odstotka v primerjavi z lanskim 
letom.
Poleg zmanjševanja števila zaposlenih 
pa v Jeklolivarni napovedujejo tudi 
specializacijo programov. Viljem 
Štifter: »Vsa zadnja leta je bila pred
nost Jeklolivame v tem, da smo 
sposobni narediti odlitke od 0,2 kilo
grama do dvajset ton teže v 
najrazličnejši kemijski sestavi. Tako 
širok program pa terja veliko število 
zaposlenih, zelo drago infrastrukturo, 
od kemijskih in mehanskih laboratori
jev, zato smo se v dolgoročni strategiji 
odločili za specializacijo. V prihodnje 
naj bi proizvajali predvsem ohišja 
industrijskih armatur, ne samo za našo 
sestrsko podjetje Armature, ampak 
tudi za ostale proizvajalce armatur v 

Evropi.
Drugi program so ohišja črpalk, tretji 
program pa so razni odlitki za potrebe 
strojne industrije znotraj slovenskih 
železarn in druge partnerje v državi in 
Evropi. Sicer pa je nadaljna pogodba 
s Krombachom za nas gotovo 
strateškega pomena, saj gre za našega 
največjega kupca industrijskih 
armatur.
Tržne akcije, ki jih vodimo, pa so nar
avnane še na določeno pridobivanje 
obdelav za naše partnerje, ki kupujejo 
v Jeklolivarni odlitke in bi jih lahko 
obdelali na Muti. Na Muti pa razvi
jamo tudi razvoj lastne blagovne 
znamke Ravne. V Armaturah na Muti 
so v tem letu dobri trendi gospodar
jenja in računamo, da bomo letošnje 
poslovno leto zaključili s pozitivno 

ničlo.«Q (ni[>)

Veseli
in
žalostni
Piše: Miro Petek

Volitve so čas veselja in so čas žalosti. Tako je bilo tudi na na 

Koroškem, kjer smo te dni zaključili dober mesec trajajočo 

predvolilno mrzlico. Mrzlica morebiti sploh ni prava beseda, 

mrzlico so nemara občutili predvsem tisti, ki so svoja imena 

posodili na strankarske liste in tisti, ki so delali v volilnih 

štabih. Navadni ljudje so volitve vzeli kot običajen del 

demokracije, nič več niso bile volitve tako razburljive in vzne

mirljive kot leta 1992. Temu primerna je bila tudi volilna 

udeležba, skromenjpa kot pred tirimi leti.

Povzetek volilnih rezultatov na Koroškem, ki je bila v celjski 

volilni enoti razdelejna na tri volilne okraje, pa kaže, da sta 

največja zmagovalca stranki LDS in SLS, največji skok pa je 

dosegla SDS. Ponavlja pa se tudi leto 1992, ko je Dravska 

dolina imela v parlamentu dva poslanca, Mežiška in Mislinjska 

dolina pa ostajata brez sedeža v parlamentu. Tako kot je pre

senečenje, da je SLS v vseh treh volilni okrajih dosegla drugo 

mesto, je presenečenje slab rezultat SKD, saj so v tej stranki 

vendarle računali, da se bo v parlament uvrstil njihov kandidat 

Janez Praper, župan Mežice. Zelo blizu je bil parlamentu tudi 

Peter Petrovič iz Slovenj Gradca, ki je na listi LDS v volilni 

enoti Celje z več kot 30 odstotki glasov zavzel četrto mesto. 

Petrovič se je pred štirimi leti naknadno uvrstil v parlament in 

morda mu veliki met uspe tudi tokrat. Tej magični meji se je 

zelo približal tudi Vojko Močnik, ki je dobil celo najvišjo abso

lutno število glasov v celjski volilni enoti (4076), vendar to ni 

zadostovalo za vstop v parlament. Mežižka dolina volilne 

glasove preveč drobi in vse kaže, da tod zlepa ne morejo več 

ponoviti rezultata mag. Hermana Rigelnika, ki je pred štirimi 
leti dobil na listi LDS 44,78 odstotka glasov in bil neposredno 

izvoljen v parlament. Šele z normalnim parlamentom, ki bo 

spremenil neučinkovit državni svet v drugi dom z izvoljenimi 

prestavniki pokrajin, bi na participacijo v zakonodajni veji 

oblasti lahko s svojim človekom računala tudi Mežiška dolina. 

Novima koroškima poslancema je potrebno zaželeti srečo in ju 

s parafrazirano mislijo ubitega ameriškega predsednika 

Kennedija pospremiti na pot: nikar se sprašujta, kaj lahko za 

vaju naredi država, povprašajta se, kaj lahko vidva naredita za 

Koroško.
□
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Aktualno

NAŠI Z NAŠIM 
OROŽJEM

Slovenska vojska bo z 
naročili in poslovnim sode
lovanjem v precejšnji meri 
nadomestila izpad dela in 
dohodka, ki ga je ravenska 
železarna že imela z 
namensko vojaško proiz
vodnjo. Gre za milijone 
mark, vprašanje časa pa 
je, kdaj bo dohodek 
dosegel 3o milijonov, 
kolikor ga je v časih nek
danje Jugoslavije že bilo. 
Vsekakor je vzpodbudno, 
da na Ministrstvu za 
obrambo na Ravne resno 
računajo, ocena, ki jo je 
pred dnevi dal minister 
Jelko Kacin o dosedanjem 
sodelovanju, pa je vzpod
budna.

Ob nedavnem obisku številčne dele
gacije Ministrstva za obrambo, Kacin 
je pripeljal s sabo precej poveljujočih 
v Slovenski vojski, vključno z državn
imi sekretarji, je direktor Uprave 
Slovenskih železarn Alojz Vrečko 
posebej poudaril, da se tudi ta del 

proizvodnje, ki ga na Ravnah opravlja 
družba Stroji in tehnološka oprema, 
pripravlja na perspektive, ki jih pišejo 

za strategijo do leta 2005, in še, da so 
družbe slovenskih železarn sicer res 
namenjene v načelu civilni proizvod
nji, da pa so tudi dovolj prilagodljive 
za proizvodnjo vojaških izdelkov. 
Zato je goste tokrat pozdravil pred
vsem kot poslovne partnerje.

ZNANJE,
IZKUŠNJE,

TEHNOLOGIJA
V Sloveniji teče od osamosvojitve trd 
boj s trgom in problemi prilagajanja 
novim razmeram v številni panogah.

Tudi v Slovenskih železarnah, ki so v 
primerjavi z drugimi izgubile neso
razmerno velik trg. Ostali so: 

izkušnje, znanje in tehnologija, manj
kalo je trženje, ki je vsaj v tem, 
vojaški proizvodnji namenjenemu 

delu ravenske železarne, bilo v pretek
losti v domeni Beograda. Ravenčani 
so bili torej zgolj izdelovalci, prodajali 
so drugi. Tudi na Ravnah niso izdelo
vali orožij v celoti, temveč samo 
nekatere dele, kar je bila sploh strate
gija strategov jugoslovanske vojaške 

industrije.

Na Ravnah menijo, da je za obstoj 
lastne slovenske proizvodnje orožij in 
vojaške opreme potrebno dvoje. Prvič 
- sposobnost za proizvodnjo takih 
izdelkov, ki jih je mogoče tržiti na 

tujem, in drugič - preusmerjanje v 
proizvodnjo najkvalitetenejših 
izdelkov. Menijo tudi, da že prihaja 

čas, ko je smiselno v to proizvodnjo 
investirati, ločiti ekonomske od 
socialnih faktorjev, omogočiti razvoj 
novih programov, družbe pa odpreti v 
okolje. Seveda bo to mogoče le, če se 
ne sesujejo osnovni železarski progra- 
rni, ki namenske servisirajo. To pa naj

bi omogočilo uresničevanje 

dolgoročne strategije, ki jo mora 
potrditi tudi država, ki je lastnik 

Železarn.

V tej luči v družbi STO menijo, da 
imajo v Sloveniji ključno dolgoročno 
pozicijo proizvajalca vojaških sred
stev. Zavedajo se, da to ni samo njiho
va stvar in zato ocenjujejo, da je 
država doslej omogočila ohranitev 
dela tovrstne proizvodnje, in še, da je 

Ministsrtvo za obrambo pri tem odi
gralo odločujočo pozitivno vlogo. 
Vseeno na Ravnah še dolgo ne bodo 
mogli nadomestiti izgube trgov, ki je 
nastala z osamosvojitvijo Slovenije, 
zato resno računajo, da bo v njihovem 
in državnem interesu ohranjevanje 
ravni znanja, razvoj, iskanje novih 
strateških povezav, in nenazadnje tudi 
ohranitev obstoječih in odpiranje 
novih delovnih mest. V ravenskem 
bazenu, tako pravijo, so izčrpali 
notranje rezerve in rabijo pomoč. 
Samo tako bodo lahko izpeljali pre
hod v novo podjetniško, poslovno, 
organizacijsko in lastninsko strukturo. 
Minister za obrambo Jelko Kacin je 
na obisku posebej pohvalil Ravenčane

za hiter odziv na povabilo k 
vsakršnemu sodelovanju, tudi zato, 
ker so Ravenčani izkoristili priložnost, 
ki jo ponujajo v takih poslih nasprotbe 
dobave s tujih trgov. Potrdil je zado
voljstvo tujih povpraševalcev z raven
skim delom in izdelki in čestital ekipi, 
ki se je hitro usposobila za lastno 
trženje. Gre za skupen poslovni in 
državniški interes Slovenske vojske in 
železarjev.

Kot kaže zdaj, bodo na Ravnah kmalu 
prevzeli pomembno vlogo pri oprem
ljanju Slovenske vojske. Gre za mo
dernizacijo težkega orožja, nadaljni 
razvoj oklepnega vozila Valuk, ki ga 
bodo zdaj preizkušali še z oborožitvi
jo (kot vozilo se je menda dobro 
izkazal), poleg ostalega pa največjo 
pozornost zbuja havbica kalibra 155 
mm, ki bo kmalu prevzela v 
oborožitvi Slovenije ključno vlogo. 
Narejena je iz jekla, ki ga naredijo v 
jeseniški železarni, obdelajo in ses

tavijo na Ravnah, del obdelave pa 
opravijo zunaj Slovenije. Poveljnik 
enote, ki havbice že ima, je o njej 

vedel povedati samo dobro. □

ep
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Anketa

Od leve proti desni: Milka Černič, Anton Kotnik, Anka Legat, Franc Garmuš, Marija Verbič in Alojz Golob
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Pravijo, da je mesec november že zimski 
mesec. Ce v tem mesecu ne postoriš vsega 
in se temeljito ne pripraviš na zimo, se ti 
zna zgoditi, da ti v dolgih zimskih mesecih 
lahko zmanjka tega ali onega. Priprava na 
zimo ni samo ozimnica, treba je kupiti še 
marsikaj drugega, kot npr. kurjavo in toplo 
obleko. Tako menijo tudi naši akentiranci, 
ki smo jih povprašali, kako so pripravljeni 
na zimo:

Milka Černič, gospodinja, Mislinjska 

Dobrava: »Zaradi mene lahko zapade sneg že 

jutri in se lahko začne zima. Osebno si želim, 

da bi bila zima mila in čim krajša, kajti v dol

gih zimskih dneh včasih človek ne ve, kaj bi 

počel. Lahko pa rečem, da smo se za zimo zelo 

dobro pripravili in nam ne sme priti do 

živega.«

Anton Kotnik, prodajalec, Mislinja: »Drva si

pripravim za dve zimi v naprej, tako da okoli 

kurjave nimam skrbi. Ko sem pred leti dobil 

novo stanovanje v bloku, so nam blok ogrevali 

na olje. Z dvema sostanovalcema pa smo si 

uredili etažno peč in sedaj stanovanje ogreva

mo na trda drva. Zdi se mi, da je ceneje, zato 

se ne bojimo zime.«

Anka Legat, upokojenka, Šmartno pri Slovenj 

Gradcu: »Ker imam zelo skromno pokojnino z 

varstvenim dodatkom po možu, moram skozi 

celo leto pridno varčevati, da si lahko nabavim 

drva in premog. Za kaj drugega pa ti od pokoj

nine tudi ne ostane, večino seveda porabiš za 

vsakodnevne potrebe. Na zimo pa sem dobro 

pripravljena.«

Franc Garmuš, pismonoša, Gmajna: »Lahko 

rečem, da so se doma na zimo zelo dobro 

pripravili. Ogrevanje imamo na olje in smo si 

ga tudi pravočasno nabavili. Lahko pritisne 

huda zima, nas ne bom zeblo. Ogrevanje na 

olje, sc mi zdi, ni nič dražje, kajti tudi drva

imajo svojo ceno. Pa tudi oblekli smo se toplo 

za mrzle zimske dni.«

Marija Verbič, upokojenka, Mislinja: 

»Moževa pokojnina ni tako velika in moraš 

skozi celo leto stediti, da si lahko za zimo 

kupiš tisto najnujnejše. Za ozimnico pridelamo 

nekaj doma, da ni treba vsega kupiti, kupiti pa 

je treba kuijavo. Za zimo se je treba tudi toplo 

obleči in obuti. Tu in tam si kupim kakšne 

čevlje, za toplo obleko pa že skoraj zmanjka 

denarja. Vseeno smo se na zimo dobro 

pripravili.«

Alojz Golob, upokojenec, Slovenj Gradec: »V 

naselju, kjer imam hišo, smo dobili ogrevanje 

na plin in lahko rečem, daje to za vse nas veli

ka pridobitev. Včasih, ko smo morali kupovati 

drva in premog, je to pomenilo velik izdatek in 

si moral štediti skozi vse leto. Želim, da bi bila 

mrzla zima z veliko snega, da bi imeli smučarji 

kaj od tega.«

F. Jurač

----------------------- d.o.O.------------------------
DRUŽBA

ZA OPRAVLJANJE DIMNIKARSKIH DEJAVNOSTI
Prežihova 17, 2390 Ravne na Koroškem, Telefon/fax: 0602 21 339, 20 952

STROKOVNO DO ČISTEGA OKOLJA !
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Po Koroški
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Podrobne rezultate volitev z 10. novembra ste bral
ci že prav gotovo prebrali v dnevnem časopisju,

V_______________

kjer so bili objavljeni vsi glasovi in vsi odstotki. 
Na tem mestu povejmo, da so v vseh treh koroških 
volilnih enotah krepko zmagali kandidati Liberalne 
demokracije Slovenije, medtem ko so kandidati 
Slovenske ljudske stranke zasedli druga mesta. 
Tudi socialdemokrati Slovenije so trdno držali tret
je mesto, kot zanimivost pa povejmo, daje v volil
nem okraju Dravograd-Radlje kandidat DeSUS-a 
dobil več glasov od kandidatov SKD in ZLSD.

Glasovi volilcev so se najbolj razpršili v Mežiški 
dolini, kar je glede na velikost volilnega okraja 
(prostorsko in glede na število volilcev) v določeni 
meri razumljivo. Vsi kandidati so pred volitvami 
poudarjali, da ta dolina potrebuje mesto v 

državnem zboru, na kar pa bo moral počakati vsaj 
do naslednjih volitev. V Mislinjski dolini je bila 
razpršenost glasov nekoliko manjša, a ne dovolj, 
da bi dobili neposredni mandat.

V glavnem pa ugotavljamo, da rezultati na 
Koroškem ne odstopajo bistveno od izida volitev 
na državni ravni, s čemer smo dobili poslanca iz 
vrst LDS in SLS, Hermana Tomažiča in Darinko 
Mravljak, oba iz Radelj ob Dravi. Obema veljajo

Herman Tomažič, poslanec LDS

čestitke Prepiha ter naše želje in prepričanje, da 
bosta Koroško dobro zastopala v Ljubljani.^ -vik

[LOtožMKia
10. oktobra so v Koroškem domu starostnikov v 

Čmečah odprli že 6. likovno razstavo to leto. 

Tokrat razstavlja 69 leti stanovalec Doma, 
Slovenjgradčan Ivan Škodnik. 20 let je živel v 

Nemčiji, leta 1993 pa se je vrnil nazaj v 

Slovenijo in se vselil v čmeški dom.

Stanovalcu je pri postavitvi razstave pomagal 

likovni pedagog Luka Popič iz Slovenj Gradca, 

umetnostni zgodovinar Jernej Kožar pa jo je 

ocenil:

»Škodnikove risbe so polne poetičnega duha 

romantike devetnajstega stoletja. Risbe so verjet
no nastale po sto in več let starih tiskanih predlo

gah.

Škodnikovi risbi ne 

moremo ničesar opo

rekati, izpiljena poteza 
se ustavi le na najbolj 

zapletenih mestih. 

Prosojno senčenje in 

minuciozno natančnost 

bi lahko primerjali s 

prej omenjenimi tisti. 
Škodnik seje popolno

ma odpovedal barvi. 

Kot pravi sam, mu 

barva povzroča neiz

merne bolečine, še 
posebej danes. Zato si

je kot izrazno sredstvo izbral risbo. Risba je tiha, 

v tišini je vedno nekaj več.«

Tovrstnih razstav je v domovih starostnikov zelo 

malo, prav zaradi tega je vredna ogleda.

Škodniku seje uresničila velika želja - 1. 

samostojna razstava, v katero je bilo vloženega 
veliko truda in časa umetnika in zaposlenih v 
Koroškem domu starostnikov.O
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NI POTREBNO BITI POSEBEJ DOBER OPAZOVALEC, DA OPAZIŠ AKTIVNOSTI, KI JIH VODI OBČINA DRAVOGRAD NA SVO
JEM PODROČJU NA KOMUNALNI INFRASTRUKTURI. ZATO SMO OBISKALI ŽUPANA RADA KRPAČA, KI JE POJASNIL ZAČETE 
INVESTICIJE IN SE HKRATI OPRAVIČIL, ČE SO TE BOU AKTIVNE NA POSAMEZNEM PODROČJU. ZA OSTALA PRAVI, DA JIH 
BODO URESNIČILI PRIHODNJE LETO.

Najbolj opazna je seveda sanacija glavnega mostu čez 
Dravo, ki jo v celoti financira Direkcija Republike 
Slovenije za ceste in je vredna 160 milijonov SIT. 
Zaradi izjemno težavnih del na mostu, ki jih ovira tudi 

promet, pričakujejo, da bo končana junija prihodnje leto. 
Ministrstvo za promet in zveze je sofinanciralo rekon
strukcijo ceste M 10-8(25 milijonov SIT), to je ozko grlo 
na Meži, ki je nekoliko zastala zaradi težav odškodnin
skih zahtevkov, ki jih postavljajo občani. Zato so dela 
prestavljena v ta jesensko-zimski čas. Za dela, menijo, 
da bodo končana čez dobra dva meseca, je ostalo še 17 
milijonov SIT.
Projekti so že, le izvedba opornega zidu in stopnic je še 
potrebna na starem železničarskem mostu in Gnečami 
bodo dobili varno in krajšo peš pot do centra 
Dravograda.
Doslej so uspeli asfaltirati kar nekaj cest. 15 milijonov 
SIT je bilo porabljenih za odsek Trbonje - Cvitarško 
sedlo, 17 milijonov za odsek Begant - Cvitarško sedlo, 5 
milijonov pa za odsek Avtoprevoz - Selovec. Čez dober 
teden bo končana rekonstrukcija 1650 m cestnega odse
ka od Lebarta do središča Ojstrice, vredna 28 milijonov 
SIT, za katero je občina sredstva pridobila iz naslova 
demografsko ogroženih. Investicija v celoti ni pokrita, 
vendar so se z izvajalcem del, Gozdnim gospodarstvom 
Slovenj Gradec, dogovorili, dajo bodo dokončno pokrili 
prihodnje leto. V Dravogradu so skupaj s Krajevno 
skupnostjo in prispevki občanov preplastili nekaj ulic in 
pločnikov (Mariborska c., 2 ulici na Meži). Zahtevna 
gradnja bo rekonstrukcija kanalizacije Robindvor in dela 
Mariborske ceste, ki se bo nadaljevala še prihodnje leto 
in za katero je sredstva prispevalo Ministrvo za okolje in 

prostor (16 mio.).
Nujna je ureditev kanalizacije v Šentjanžu, kjer sodelu
je z vloženim delom Krajevna skupnost in z deležem 1 
milijona tudi TIO Otiški vrh. Gre šele za prvo fazo del, 
druga pa predvideva še čistilne naprave. Tudi investicije

Rado Krpač: Investicijska dela so nujna

na področju urejanja hudournikov potekajo v Šent
janžu - Begantov graben in v Črnečah, kjer občina 
sodeluje z deležem 3,5 milijona SIT.
Občina Dravograd se je odločila intenzivno reševati 
stanovanjsko problematiko, potreb za socialna 
stanovanja je vse več, zato adaptirajo na Ttgu 4. julija 14 
staro Kovačijo v vrednosti 17 milijonov, kjer bodo lahko 
razpolagali s 4 stanovanji in 2 poslovnima prostoroma. 
Nadaljevali bodo z blokovno gradnjo v stanovanjski so
seski na Meži (15 stanovanj), soinvestitor pa je Podjetje 
IGM. Občina v okviru vrednosti 120 milijonov SIT 
zagotavlja 43 milijonov.
Že od lani si občina Dravograd prizadeva urediti 
knjižnico, letos so za njeno posodobitev in preselitev v 
center Traberg namenili 12 milijonov SIT, novo opremo

zanjo pa je sofinanciralo Ministravo za kulturo. Njena 
otvoritev bo ob slovenskem kulturnem prazniku. Na 
področju športa so uspeli začasno urediti peščeno 
igrišče na »Špicfeldu«, prav tako nameravajo urediti 
igrišče z igrali, uspelo pa jim je realizirati kar tri igrišča 
za odbojko: na Meži, v Libeličah in v Šentjanžu. Kar 
1,6 milijona je bila vrednost nove Trim steze ob Dravi, 
ki jo občani lahko koristijo za rekreacijo v naravi. 
Največji zalogaj na tem področju je obnova dravograj
ske telovadnice, ptojekti so že narejeni, investicija pa bo 
potekala v dveh fazah. Najprej bodo uredili najnujnejša 
dela (zamenjava parketa, aneks za prizidek). Gradnja v 
Šentjanžu bo zahtevna, saj jo spremljajo težave z 
odškodninskimi zahtevki krajanov. Ti so namreč tako 
visoki, da bo občina morala izdelati povsem nove pro
jekte in se bo gradnja zaradi tega zavlekla kar za nekaj 
mesecev.
Do konca meseca bo končana ureditev vpadnice v 
Dravograd na »barikadi«, ki bo urejeno počivališče za 
voznike Dravske magistrale.

Tudi TP Center na Meži se vse bolj polni, vsak teden je 
kakšna nova otvoritev, njegova podoba pa je na tej 
tranzitni točki vse bolj prijetna. 7. novembra se je v ta 
objekt preselila upravna enota Dravograd. Ob centru 
nastaja avtobusna postaja, za katero občane najbolj zani
ma, kdaj bo končana. Manjkajo le še talne označbe in 
promema signalizacija in če se bodo izvajalci pravi čas 
odzvali na razpis, je lahko urejena v desetih dneh. 
Projekti so pripravljeni tudi za tržnico po površini 1500 
kvadratnih metrov, pravkar bo občina izdala razpis, 
zanjo pa je namenjenih 6 milijonov SIT, od tega 3 mio 
prispeva Krajevna skupnost Dravograd.
Vsa investicijska dela, pravi župan Rado Krpač, so 
nujna, vsi tisti, ki menijo, da je kakšno področje občine 
zapostavljeno, pa bodo prišlo na vrsto prihodnje letoD

Irena Fasvald

V HIŠI Z MONTAŽNO FASADNO OBLOGO
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Okrogel jubilej Johnosn Controlsa iz Sloveni Gradca: 40 let obstoja in 
uspešnega dela

Na kratko smo že poročali, da so v podjetju 
Johnson Controls, Johnson Controls - NTU 
Slovenj Gradec praznovali 40 - letnico 
obstoja podjetja. Začeli so kot obrat gumi
rane žime z osmimi zaposlenimi v okviru 

slovenjgraške Tovarne usnja, že leta 1972 je 
v podjetje s 30-odstotnim kapitalskim 
deležem stopil tuji partner NADE iz 

Nemčije. Program se leta 1975 razširi s poli
uretanskimi sedežnimi vložki za avtomobil
sko industrijo, leta 1987, ko je tuji partner 
NAUE povečal delež na 49 odstotkov, so v 
NTU zaposlovali že 670 delavcev.
Nova prelomnica je leto 1992, ko je NAUE 
ves delež prodal ameriškemu koncernu 
Johnson Controls, ki je podjetje dokapital
iziral in ima danes 60 odstotni kapitalski 
delež. V letošnjem jubilejnem letu Johnson 
Controls-NTU Slovenj Gradec zaposluje 
835 delavcev in letno prodajo že za okoli 85 
milijonov mark izdelkov, pretežno za avto
mobilsko industrijo. S sedeži in vzglavniki 
oskrbujuejo tovarne Opel, BMW, VW, 

Audi, Mercedes in druge.
Dušan Grabnar, direktor družbe Johnson 
Controls - NTU, pravi, da se je obseg proda

je na zaposlenega povečal od 26 tisoč mark 
v letu 1970 na 100 tisoč mark v letošnjem 
letu, bruto dodana vrednost na zaposlenega 
pa že presega 33 tisoč mark. »Za 
dolgoročnejši obstoj podjetje je nujno, da v 
prihodnje dosežemo 150 tisoč mark proda
jne realizacije na zaposlenega oziroma 50 
tisoč mark bruto dodane vrednosti,« napove
duje Dušan Grabnar.
V slovenjgraškem Johnson Controlsu so v 
zadnjih petih letih investirali za okoli 27 mil
ijonov mark, samo v letih 1992 in 1993 
okoli 15 milijonov mark. Te investicija 
danes tudi dajejo sadove. V zadnjem lem dni 
seje namreč dobiček podjetja povečal za 35 
odstotkov in kosmati dobiček že znaša okoli 
sedem milijonov mark. Ta dobiček pa še ne 
dosega realnih pričakovanj lasmikov. Dušan 
Grabnar pravi, da jim je takšen skok uspel 
tudi z nekaterimi notranjimi ukrepi in 
zmanjševanjem stroškov.
Predvsem pa v zadnjih letih dajejo lepe 
rezultate programi vzglavnikov, ki v struk

turi proizvodnje predstavljajo že dve tretjini.
V Johnson Controlsu- NTU na dan izdelajo 
okoli 8500 vzglavnikov za podjetje BMW,

podobno število pa še za General Motors 
oziroma Opel. Poleg 15 do 17 tisoč 
vzglavnikov pa dnevno izdelajo še okoli 
9000 sedežnih vložkov. Poleg Opla in 
BMW-ja so največji kupci 
Slovnejgradčanov še Audi, VW, Mercedes 

in sam Johnson Controls. Za novo generaci
jo Oplovih vozil bodo Slovenjgradčani 
ekskluzivni dobavitelji vzglavnikov in 

proizvodne zmogljivosti tega podjetja so v 
naslednjih treh letih že zasedene. 
Pogovarjajo pa se tudi z eno od avstijskih 
tovarn Chryslerja in v primeru ugodnih 
dogovorov bi v Slovenj Gradcu morali 

zavrteti nov investicijski cikel v vrednosti 
dveh do petih milijonov mark.
Hartmund Koenig, direktor podjetij za 
peno v evropski diviziji koncema Johnson 
Contoris, nam je povedal, da je največji del 
koncema prav proizvodnja notranje opreme 
za avtomobile (46 odstotkov proizvodnje). 
Johnson Controls se ukvarja še z proizvod
njo regulacijskih sistemov (32 odstotkov), 
izdelujejo plastiko (14 odstotkov), denimo 
plastenke za Coca Colo, in avtomobilske 
akumulatorje (osem odstotkov proizvoodnje 
tega koncema). V lanskem letu je koncem, 
ki ima na v vseh svojih tovarnah po svetu 
■zaposlenih 59 tisoč delavcev, dosegel proda
jo v višini 8,3 milijarde dolarjev.
V Evropo pa je Johnosn Contoris prišel leta 
1988 in danes imajo samo v avtomobilskem 
delu evropskega koncema že 52 tovarn, ki 
na leto ustvarijo več kot milijardo dolarjev 
prometa. V tem evropskem sistemu je 
pomemben del tudi Johnson Controls - NTU 
iz Slovenj Gradca, ki je po proizvodnji pene 
drugo največje podjetje v evropskem delu 
tega koncema.
Hartmund Koenig vidi prednost slovenj
graške tovarne v tem, da imajo več različnih 
tehnologij, posebej pa je izpostavil tudi 
znanje zaposlenih. Nenazadnje imajo v 
Slovenj Gradcu tudi lastno izdelavo orodij. 
Hartmunt Koenig dodaja, da morajo v 
Slovenj Gradcu zadržati doseženo raven 
prodaje, dogovarjajo pa se tudi o selitvi 
nekaterih dodatnih programov iz drugih 
delov Evrope. Ni pa skrival tudi želja, da bi 
Johnson Controls v Slovenj Gradcu postal 
sto odstotni lastnik tovarne. □

(mp)

Tam, skorajda na vrhu Treh kraljev, pri kmetu Pematu, je bilo prvo nedeljo novembra 
že četrto srečanje harmonikarjev diatoničnih harmonik. Podobno kot prejšnja leta se je 

tudi letos prijavilo lepo število ljubiteljev glasbe iz bližnje in tudi nekoliko daljše oko

lice.

Tudi zunanji poslušalci niso bili povsem prikrajšani

Letos so prvič ločili tekmovanje mlajših, do 15 let in starejših harmonikarjev. S tem 
ima seveda vsak v približno svoji starosmi skupini možnosti, da pokaže in z uvrstitvijo 

potrdi svoje glasbeno znanje in spretnost.
Hkrati pa tudi že drugo leto opažamo, tako vsaj trdi stroka, da zelo hitro raste kvaliteta 
in morda to po svoje celo nekoliko odriva množico tistih povsem pravih ljubiteljev har
monike, ki jo pač vzamejo v roke najčešče ob zimskih večerih ali drugih bolj veselih 
priložnostih. Gospodar in prireditelj je poskrbel za prve trojke res lepe pokale, vsi pa so 
dobili plakete in tudi razna darila niso izostala.
Čeprav trdijo, da gre predvsem za prijetno srečanje in manj za tekmovanje, so 
poslušalci skupaj z strokovno komisijo vendarle izbrali najboljše. V mladi konkurenci 
je prvo mesto odločno osvojila Martina Lorenci, pred Vesno Jurač in Meto 
Verdinek. Tu so torej doma dekleta, ki znajo vleči mehove.
Med starejšimmi harmonikarskimi virtuozi je še enkrat dokazal svojo premoč lanski 
zmagovalec Dušan Viltužnik, pred Maksom Vinškom in Mihom Lorencijem.
Bil je še cn lep dan in prijeten večer na kmetiji Pernat, ki ji gre tudi zahvala, da prired

itev živi in dobiva tradicijo.O
kvaltl

Odbor Lackovega odreda, tukajšnji borci in občina Muta, so pred dnevom 
mrtvih namestili na spomenik padlim v Bistriškem jarku novo napisno 

tablo.
Danes že malokdo ve, da je bilo prav v teh, danes obmejnih krajih Jerneja, 
Mlak in Pernic v času druge vojne nekaj srditih spopadov. Kdo se še spomni 
pogorelih hiš in ljudi, le malokdo ljudi, drugih in domačinov, ki so padli tudi 
na našem ozemlju na strani tistih, ki so se borili v protihitlerjanski koaliciji. 

Tukajšnji ljudje se skoraj nikoli niso sklicevali na vsoto gorje niti na žrtve. 
Vsega je bilo preveč, prehudo za te mirne planinske kraje. In nazadnje, tudi 
nek ponos, ki ni dovolil prosjačenja ali privilegijev na račun trpečih, 

trpinčenih in padlih. Celo spomenike, tistega na Pernicah in tega v 
Bistriškem jarku, so v glavnem zgradili sami. Z svojimi žulji iz tukajšnjega 
kamna, resda dostojno, pa nič bahavega. V cerkvah pa so že davno zapisali 
imena fantov in mož, ki so padli za tujca na tujih bojiščih. □ kv
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Po Koroški

V teh dneh se na območju nekdanje 

občine Radlje pojavljata vsaj dva 

akviziterja, ki za Humanitarni zavod 

VID iz Kranja prodajata razno liter

aturo. Vse bi bilo lepo in prav, ako 

bi se na vratih ne pojavila z 

vprašanjem: »Poznate Petra iz 

Mute?« Če je vaš odgovor 

pritrdilen, kar po vsej verjetnosti bo, 
boste prijazno poučeni o tem, da so 

predstavniki humanitarne organi

zacije, ki je Petru Petučniku z Mute 

kupilo prepotrebnega goseničarja.

To pa ni res! Zato so se 
oglasili dani izvršnega 
odbora Medobčinskega 
društva za pomoč du
ševno prizadetim Rad
lje »Sožitje« in so z 
ogorčenjem nad tak
šnim ravnanjem huma
nitarne organizacije 
VID iz Kranja (ki deluje 
pod geslom »Glas do
brote«) reagirali in po
dali izjavo za javnost.

V programu dela društva Sožitje, ki 

so si ga člani skupaj s predsednikom 

Bojanom Pevcem zadali v 

letošnjem letu, med drugim tudi 
stoji, da bodo pripravili akcijo z 

dobrodelnim koncertom pod 

naslovom »Premagajmo ovire - 
pomagajmo Petru«.

Peter Petučnik, ki že nekaj let bole

ha za mišično distrofijo, je učenec 

Sole s prilagojenim programom na 

Muti. Ker je vezan na invalidski

voziček in ker ga je pri gibanju 

omejevala vrsta ovir, je njegova 

mama Ivanka fizično zelo trpela, saj 

je morala svojega osemdesetkilo- 

gramskega sina nositi štuparamo, da 

sta skupaj premagovala stopnice, šla 
na stranišče.

In ker so to videli člani društva, so 

sklenili pridobiti sredstva za nabavo 

goseničarja, da se bo lahko učenec 

Peter izognil oviram, ki so bile zanj 

nepremagljive na poti v šolo in iz 

šole domov. Zato so se že v februar

ju začele priprave za organizacijo 

dobrodelnega koncerta 10. marca, 

ki je s pomočjo medijev (tudi 

Prepiha), neutrudnih in sila požrtvo

valnih članov društva, delovnih 

organizacij, podjetij v privatni lasti 

in premnogih donatorjev ter spon

zorjev uspel nad vsemi pričakovan

ji. Konec maja in v začetku junija se 

je na žiro računu društva zbralo 

natanko milijon in petinosemdeset 

tisoč tolaijev (1.085.000 SIT).

Organizatorji akcije so bili nad 

številko nemalo presenečeni, saj so 

se bali v obubožani in denarno 

izžeti Dravski dolini skomnega 

odziva. A ravno s tako 

velikopoteznim odzivom 

so ljudje pokazali, da vendarle 

nismo sami in da znamo prisluhniti 

in premagati stisko in nemoč 

posameznika.

Petra Petučnika goseničarje dobil 

obraz. Podjetje Agent trade d.o.o. iz 

Slovenj Gradca mu ga je na zadnji 

šolski dan, v juniju, dostavilo na 

Muto. Zanj je društvo Sožitje 

plačalo štiristoštiriinsedemdeset

tisoč pesto tolarjev (474.500 SIT).

In tu bi naša zgodba lahko imela 

srečen konec, ako bi apetiti matere 

ne bili preveliki in ako bi se na Muti 

in v Radljah ne pojavil humanitarni 

zavod Vid, ki bega in tokrat očitno 

laže ljudem. »Vse račune imamo«, 

pove predsednik društva gospod 

Bojan Pevec, »da smo vso akcijo 

nabave in kasneje plačila 

goseničaija za Petra poravnali mi - 

društvo Sožitje s sedežem na Muti. 

Sprva smo bili veseli, da se je 

pojavil nov donator, ki bo pomagal 

prebroditi marsikatero težavo naših 

tako ali drugače prizadetih ljudi. Pa 

je bila žalost sila velika, ko smo 

spoznali, da iz tega Vida ni prišel 

niti tolar na naš račun...

Veste, hudo je tudi to, da apetiti 

posameznikov postanejo sila veliki. 

Na žiro računu društva se je res 

nabralo milijon in petinosemdeset 

tisočakov, ki so si jih nekateri razla

gali kot last Petra Petučnika in nje

gove družine. A društvo, kot smo že 

velikokrat povedali, ni bilo 

ustanovljeno samo zanj. Nad 

trideset tako ali drugače duševno 

prizadetih ljudi, članov društva, je 

danes nujno potrebnih pomoči!

Predstavljajte si družino, ki niti 

postelje ne more postaviti na nor

malna tla, ker še sedaj v njihovih 

sobah zaudarja zbita zemlja...

Da, hude materialne težave imajo 

mnogi, ki bi bili zadovoljni z majh

no pomočjo, ne smemo pa tudi poz

abiti tistih, ki še vedno ne morejo 

ven, ker nimajo prepotrebnega 

invalidskega vozička... A žal te 

pomoči ne moremo nuditi zaradi 

napačnih razlag posameznikov, ki v 

vsem vidijo in iščejo le svojo dobro
bit.

Vem, čisto človeško in povsem 

samoumevno je, da vsaka mama 

svojemu otroku želi najboljše. Zato 

tudi nismo kdovekako nergali, ko se 

je Petrova mama Ivanka pri nas 

pojavila z računom za drugi invalid
ski voziček, ki gaje mimo vseh 

predpisov (do novega je Peter 

upravičen vsakih pet let) nabavila. 

Resje vzela razkošno izvedbo, ki je 

znesla dvajset tolarjev manj kot 

osemstopet tisočakov (804.980).

Dobro polovico, 45o tisoč, se je 

plačal Zdravstveno zavarovalna 

skupnost, 332 tisoč pa je ponovno 

plačalo društvo. A še v tem tednu je 

mama Ivanka znova trkala na naše 

duri s še enim računom, tokrat za 

tretji ivalidski voziček, ki ga je dala 

preurediti. Zanj smo odšteli 64.565 
tolarjev.

Tudi psa, majceno dolgodlako 
čivavo, ki si jo je Peter želel, smo 

kupili in mu psička podarili ob 

praznovanju rojstnega dne v aprilu. 

Tudi to darilo ni bilo zastonj, z žiro 

računa smo za psa nakazali 54 
tisočakov.

Tako je od dobrega milijona na žiro 

računu društva ostalo bore malo. Pa 

smo s tem denarjem želeli še komu 

olepšati dan... A so se žal pojavili 

posamezniki in organizacije Vid, ki 

sejejo dvom med ljudi. Tako 

društvo VID z nami nikoli ni imelo 

nobenih stikov, čeprav strankam 

kažejo izrezke člankov iz časopisov, 

ki govore o Petru ter fotografijo 

goseničarja, plačanega z denarjem 

na našem računu,« je ogorčen gos

pod Pevec.

Na Muti se žal pojavljajo zlobne 

govorice o tem, da društvo Sožitje 

za Petra ni naredilo nič. »Govorijo, 
da smo pomišljali pri nabavi 

goseničarja, da nismo plačali 

vozička... Vse polno pocestnih gov

oric se širi, ki povsem izničijo naše 
delo.

Veste, zbralo se nas je okoli trideset 

zanesenjakov, ki prostovoljno in 

zastonj delamo, ker je in bo potreb

no, da komu omogočimo dosto- 

jnejše življenje. Če pa nekdo, ki se 

niti prepriča ne o resničnosti 

slišanega in povedanega, izniči 
tvoje delo, potem, tako sem 

prepričan jaz in moji sodelavci, ne 
na Muti ne kje drugje ne bomo več 

našli ljudi, ki bi bili pripravljeni 

delati. Brez plačila, tudi v imenu 

humanosti, ljubezni in razumevanja 
ne!

Da pa se prepričate v resničnost 

besed, lahko račune, ki smo jih 

poravnali za vozičke in goseničarja 

ter psa, vidite v naši dokumentaci

ji!« trpko zaključuje predsednik 

društva Sožitje Bojan Pevec.O

TRV
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Uspešna
generacija:

Ansambel Generacija 69 prihaja iz bivše skupne 
občine Radlje in letos slavi deseto obletnico glas
benega delovanja, ki je v teh letih ansamblu 
prinašala uspehe, pa tudi bolečine. Še zlasti ob 
izgubi dobrega glasbenika in pisca tekstov, Bena 
Voduška.
Toda Generacija se ni dala, njeni preostali štirje 
člani so se odločili, da bodo delo tudi zaradi njega 
nadaljevali. Ob svojem desetem jubileju, ki so ga 
slavili na Radeljski noči z znanimi glasbenimi gosti 
konec septembra v Radljah, so predstavili prvo 
samostojno kompaktno ploščo in kaseto, ki sta izšli 
pri založbi GEC iz Slovenj Gradca.
Igrajo za staro in mlado, večinoma po Dravski

dolini, med Velenjem in Mariborom, pa tudi v tuji
ni so se že predstavili. Bili so redni gostje 
Marjance od leta 1989 - 1991, nazadnje tudi leta 
1993. Tri leta prej so se udeležili tudi Štever- 

janskega festivala v Italiji.
»Potrebno se je pač prilagoditi občinstvu,« pravi 
pevka in duhovni vodja ansambla Astril Ledinek. 
S svojim izjemnim glasom in smislom za publiko 
je prava popestritev ansambla, pred letom dni je 
rodila sina, kaj kmalu pa je že prepevala.
»Do zdaj nam je dobro uspevalo in upam, da bo 
tako še naprej. Nastopov nam ne manjka, saj se jih 
zvrsti kar 50 do 60 na leto,« še dodaja Astrid, ki je 
učiteljica razrednega pouka v Mariboru in občasno 
tudi pevka v Mariborski operi.
Igrajo predvsem na valetah, porokah, veselicah, 
zaprtih zabavah, na Božičnem koncertu v Radljah 
pa vsako leto.
Generacija 69 je najbrž edini ansambel v Sloveniji 
z lastnim prireditvenim šotorom za okoli 700 ljudi, 
ki je last člana ansambla, ponujajo pa še vso opre
mo za zabavo.
Kaj pa fantje Generacije 69?
Ja, oni skrbijo za prijetno vzdušje in predvsem za 
polne šotore in dvorane oboževalk. Tomaž Kumer 
vneto udarja na bobne, zaposlen je kot tehnolog v 
Stroju Radlje. Jože Krušič se sprehaja po strunah 
kitare in prepeva, zaposlen pa je na Gimnaziji v 
Rušah kot profesor geografije in zgodovine. 
Damijan Dobnik igra na bas in je virtuoz na har
moniki, njegova stroka je elektrika, zato je več kot 
nepogrešljiv član ansambla.
In kako so proslavili 10 letnico?
Več kot uspešno, napolnili so šotor v Radljah in 
skupaj z gosti Ireno Vrčkovnik, Ivanom Hudnikom 
in Ivom Radinom pripravili nepozaben večer. 
Publika je bila izjemno dobre volje in »uštimana« z 
ansamblom, kar mu vedno uspeva. Pravi bum je 
bila torta velikanka, ki sojo fantje in dekle razreza-

V nadžupniji Šmartno pri 
SLovenj Gradcu so praznovali 
pomembno obletnico, 890 let, 
odkar se župnija prvič pisno 
omenja (leta 1106). V okvira tega 
jubileja so bile v Šmartnem 
bogate kulturne prireditve, od 
srečanja ljudskih godcev do 
dragih javnih in kulturnih prired
itev. Učenci, delavci in sodelavci 
Osnovne šole Šmartno pa so ust- 
vaijali v delavnicah: arheološki, 
etnološki, kovaški, športni, 

zeliščarski, tehnični, zgodovinski, 
pletarski, gospodinjski, fotografs
ki, glasbeni, likovni, novinarski, 

planinski, oglarski in konstrukcijs
ki.
Nekatere skupine so obudile 
ljudske pripovedke in pesmi, leg
ende iz naših krajev, pesmi in 
plese pastirčkov, stare obrtne 
dejavnosti in še mnogo drugih 
starih običajev. Vse to so v pros
torih osnovne šole Šmartno pona
zorile skrbno pripravljene razs- 
tave.Q F. Jurač

li po polnoči in ponudili svojim obiskovalcem.
Na novi CD plošči in kaseti najdete nove skladbe, 
pa stare - Benove, za mlajšo in starejšo generacijo. 
Pri novejših skladbah jim je pomagal tudi Adi 
Smolar, pri grafičnem oblikovanju tekstov in 
plakatov pa Ingrid Ladinek.
Vsekakor je Generacija 69 ansambel, ki prijetno in 
na svojstven način prispeva h kulturno-zabavnem 
življenju v Dravski dolini. Načrtov jim ne manjka, 
veselja in energije imajo dovolj, hvaležna publika 

pa jih vedno znova vabi.
Še na mnoga leta, Generacija 69!□

Irena Fasval
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10 let smo že povezani s češkim proizvajalcem vozil Škoda. 
To so leta sprememb, naporov, napredka in uspeha.

Veseli smo, ker nam zaupate.
Zato vam pri nakupu kateregakoli vozila Škoda 

podarjamo 1000 DEM.
Količine so ome

jene.
Podrobnejše 

informacije pri:
Volkswagen Group

i-r. mn

■

PRAPROTNIK^»
Šaleška 15, 3320 Velenje 
Tel. & fax: 063 861 570 

Servis: 063 853 928

Migliài©
SLOVEl JJ GRADEC

Mcikovj 21 / 2330 Srj>3iC
IC302) 41-24S, 41-313/Ujc: 10322) 42-300
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JELOVICA ^
lesna industrija 
Kidričeva 58, 64220 ŠKOFJA LOKA 
tel.:(064)61 -30, fax:(064)634-261

- stanovanjske HIŠE, 
primerne za vsako okolje

- OKNA, VRATA in POLKNA 
visoke kakovosti, 
različnih dimenzij in oblik

- KONKURENČNE CENE
• POPUST ZA TAKOJŠNJE 

PLAČILO
• MOŽNOST OBROČNEGA 

ODPLAČEVANJA
• ORGANIZIRANA MONTAŽA
• ZAGOTOVLJEN SERVIS

prodajno mesto:
RAVNE NA KOROŠKEM, Čečovje 5, tel.,fax:0602/20-175
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PREPIH 20/96-13



Po Koroški

V občini Podvelka - Ribnica, kjer so 
si že pred letom dni zadali nalogo, da 
območje Kaple in dela Vurmata 
vključijo v projekte Celostnega razvo
ja podeželja in obnove vasi, jim je to 
le uspelo, saj jih je država, oziroma 
ministrstvo za kmetijstvo, ki vodi te 
projekte, že podprlo s 490 tisoč tolar
ji.V okviru tega pa bo tudi občina 
prispevala enak znesek.
V Podvelki je komisija za izbor izva
jalca projekta celostnega razvoja 
podeželja in obnove vasi že opravila z 
odpiranjem ponudb in izborom.
Na razpis so prejeli štiri ponudbe za 
projekt, katerega razpisna vrednost je 
tri milijone tolarjev. V takoimeno- 
vanem drugem krogu odločanja sta 
ostala Kmetijski zavod Maribor ter 
podjetje Scepteriz Vuzenice.
Po dokaj konstruktivno diskusijo se je 
tričlanska komisija odločila, da se s 
projektom Celostnega razvoja 
podeželja in obnove vasi prične

čimprej ukvarjati Kmetijski zavod 
Maribor, saj bo že pred pričetkom 
potrebno opraviti številne pogovore s 
krajani, ki bodo vključno vodilo avtor
jem projekta.
Izbrani izvajalec s ponudbo ni pre
segel razpisane vrednosti v okviru 
ponujenih uslug, ki bodo glede na 
zaposlitveno strukturo Zavoda zau
pane tudi komačinom na Kapli, ki so 
na Zavodu zaposleni. Kmetijski zavod 
Maribor naj bi z delom pričel takoj po 
podpisu pogodbe.
V občini Podvelka - Ribnica, ki je na 
celotnem območju demografsko 
ogrožena, si bodo po besedah župana 
Antona Kovšeta prizadevali v okviru 
Celostnega razvoja podeželja in 
obnove vasi na območju Zgornje in 
Spodnje Kaple ter dela Vurmata razvi
jati predvsem kmetijstvo, obrt ter 
kmečki in drugi turizem, za katerega 
ima to območje domala vse naravne 
pogojeD T.K.

S)®®]® [|)[?33®<i®3

Malo pozno smo dobili posnetek predstavitve Koroških obrtnikov na 
Celjskem sejmu. Pa vendarle:
Obrtniki Mežiške doline so letos prvič sodelovali na 29. mednarodnem obrt
nem sejmu. Predstavili so se v okviru Območne obrtne zbornice Ravne na 
Koroškem, ki združuje 460 rednih obrtnikov, 400 zaposlenih delavcev pri 
obrtnikih in 30 družb z omejeno odgovornostjo v občini Ravne-Prevalje, 
Mežica, Črna na Koroškem.
Na sejmu se predstavili izdelke iz svojih proizvodnih programov: 
elektropriključne merilne omarice, brusne trakove, barve, orodja za sliko- 
pleskarstvo, nože za tekstilno industrijo, notranje razdelilne naprave, orodje 

za obdelavo lesa, pisalno mizo, program za vinogradništvo, okovje, plastične 
lončke, kovaške izdelke itd.
S predstavitvijo so bili zadovoljni, sa se je pri njihovem prostoru ustavilo 
veliko obiskovalcev. Pravijo, da se bodo sejma naslednje leto zagotovo spet 
udeležili.O

3®M 2
Le kdo bi vedel, s čim vse se ukvarja Tone Černjak iz Šentilja pri Mislinji. 
Njegova majhna delavnica je nekakšen povsem drugačen svet od tistega 
običajnega, ki smo ga vajeni. Ni kaj, narava gaje obdarila s kopico spretnos
ti in tudi znanja.

Izpod njegovih rok kot po tekočem taku prihajajo najrazličnejši predmeti in 
izdelki. Največ smisla in izraznih možnosti vidi prav v lesu, ta mu je tudi 
najbolj blizu in tako topel je povrhu.Seveda pa izdeluje stvari še iz ostalih 
materialov, kovine ali plastike. In ni je stvari, ki ji Tone ne bi bil kos, najsi 
gre za popravilo električnih aparatov ali pa daje to popravilo avtomobila. 
Pozna sleherno stvar takorekoč v dušo. Seveda pa se moraš vsakega dela 
lotiti z veseljem in vztrajati do konca, pa še malce trme je potrebno včasih 
vmes in potem vse gre do konca.
Še po nečem je znan tale Tone, slehernemu, ki ga prosi za pomoč, tako rad 

ustreže.
Mi smo ga ob našem obisku zmotili ravno, ko je serijsko izdeloval značilne 
»rifeljne« za nabiranje borovnic. Sedaj, ko je sezona mimo, je zanje tudi več 

časa, pa še bolj natančno se izdelajo. Takšne in podobne stvari pa se v tem 
času, ko se narava umirja tudi najlažje izdelujejo, na podeželju je v teh 
poznih dneh tudi največ časa za to. Tale Črnjakov Tonč pa tako in tako skozi 
vse leto ne pozna počitka, kajti za to mu njegov nemirni duh ne da miru.O

Silvo Jaš

m «ra/« □
RAČUNALNIŠKI INGENERINO
Vili Veler s p Javornik 44,Ravne na Koroškem

RAČUNALNIŠKE PROGRAMSKE 
REŠITVE ZA OBRTNIKE IN S.P.
- enostavno in dvostavno knjigovodstvo - plače • osnovna sredstva -
- poslovanje tehničnih trgovin ■ prometni davki - fakturiranje - virmani -
- položnice - prispevki za zavezanca - rogramska oprema po naročilu -
- izvajanje drugih uslug na programski m strojni informacijski opremi ■

TeL/Fax-0602-21-277-Mail: Vili. Veler@eunet.si
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V zadnjih nekaj tednih je podjetje Gradbena mehanizacija Bernard Bauer zaključila s pre
plastitvijo dela lokalne ceste na Gortini, od odcepa magistralne ceste do odcepa za 
Pernice. Preplastitev je investitorja, občino Muta, veljala dobra dva milijona tolarjev.

V začetku tega meseca se je Gradbena mehanizacija 
Bernard Bauer lotila dela na rekonstrukciji drugega dela 
ceste na relaciji Primož-Vuzenica. Že pred letoma je bila 
ta cesta preplaščena v dolžini dveh kilometrov, sedaj pa 
naj bi bil Primož nad Vuzenico prek projektov 
Celostnega razvoja podeželja in obnove vasi povezan z 
dolino po asfaltni cesti. Investicija, ki bo veljala okoli 35 
milijonov tolarjev, je bila po besedah župana Mirana 
Kusa podprta tudi z državnimi sredstvi iz naslova 
CRPOV-a. Do srede meseca novembra pa naj bi se 
tamkajšnji krajani do Primoža nad Vuzenico že popeljali 
po lepo urejeni asfaltirani cesti. Fina preplastitev celotne 
trase pa bo vsekakor odvisna od nadaljnjih finančnih 

sredstev.
V občini Vuzenica so že pred tedni uredili še del ceste na 
relaciji Vuzenica - Dravče, ki je bila do rekonstrukcije v

izredno kritičnem stanju. Občina Vuzenica je v tej okoli 
16 milijonov vredni investiciji sodelovala sama, saj 
država iz naslova demografsko ogroženih še ni našla 
pravega posluha za tovrstno urejanje problemov na 
demografsko ogroženem območju.
Podjetje Gradbena mehanizacija Bernard Bauer se bo še v 
prvi polovici tega meseca lotila rekonstrukcije okoli 2,4 
kilometra dolgega odseka ceste na relaciji Kovač-Čavko- 
va rida.
To pomeni, daje končno le prišlo do uskladitve med kra
jani, ki so v celotni 40 milijonov tolarjev vredni investici
ji, ki je bila podprta tudi iz naslova demografsko 
ogroženih, sodelovali s štirimi milijoni tolarjev. 
Investicijo naj bi izvajalec zaključil še v tem mesecu, 
izvedba pa bo odvisna od vremenskih pogojev.□

Tomaž Karat

Matjaž Repnik, Slovenj Gradec: 
»Na Petrolovem servisu sem 
zaposlen že preko 20 let in lahko 
rečem, da sem z zaposlitvijo in 
delom, ki ga opravljam, nadvse 
zadovoljen. Čeprav je delo naporno 
in odgovorno, sem najbolj vesel tega, 
da so skoraj vsi, ki obiščejo naš 

servis, z našimi uslugami zado
voljni. Tako bomo delali 

tudi v bodoče.«

OrL)(£)W®

Tisti, ki smo bili navajeni starih 
skakalnic, smo sedaj kar nekako pre
senečeni ob njihovem novem videzu. 
Prizadevni smučarski delavci skakalne
ga kluba, skupaj s svojim predsed
nikom Viktorjem Robnikom, namreč že 
vse od poletja opravljajo številna 
zemeljska in ostala dela na njih.

Skakanje v Mislinji letos praznuje 30 letnico od tis
tih prvih začetkov, ki jih je dal pokojni dr. Stanko

Stoporko. In skakalci bodo tokratni jubilej še pose
bej slovesno in zlasti delovno proslavili. Pri tokrat
ni obnovi skakalnic gre resnično za velik objekt in 
hkrati tudi finančni zalogaj. Veliko pomeni tudi v 
občinskem merilu, kljub temu, da je občina 
Mislinja zanj prispevala le 80 kubikov peska, vse 
ostalo pa člani sami in številni sponzorji.

Tako se je preoralo kar 600 kubikov zemlje, nova 
železna konstrukcija bo vsebovala kar 2o ton 
železa, v kompleksu bo še 2o kubikov lesa.

V Mislinji bodo tako odslej na največji skakalnici 
prirejali tekme državnega merila in, kot je zatrdil 
Viktor Robnik, bodo na njej skakala številna 
znana imena. Zanimivo je, da so skakalnico iz 
zdajšnje kritične točke pri 62 metrih povečali na 
kar 82 in bo sedaj dopuščala skoke kar krepko čez 
90 metrov.

Omenimo naj, da takšnega skakalnega objekta, kot 
bo sedaj stal v Mislinji, ni vse od Raven pa do 
Planice. Če pa bo v prihodnje še kaj denarja, se 
bodo skakalnice še preplastile, naredila se bo 
razsvetljava na celotnem kompleksu in posebna 
montažna hiška, kjer bodo imeli skakalci shranjeno 
opremo, ki je niti ni tako malo. Razmišljajo še o 
snežnih topovih, kljub temu, da ima Mislinja 
ugodne snežne razmere.

Kakorkoli že, mislinjski skakalci so z vztrajnostjo 
in kančkom trme naredili kar mali čudež. V veliko 
pomoč so jim bili še mnogi sponzorji, člani kluba 
malega nogometa in MM, pa še bi lahko naštevali. 
Prostovoljne delovne ure so šle pri posameznikih 

kar v stotine, izjemno veliko je naredil tudi njihov 
član Pečnik.

Čez dobre tri tedne bo tako skakalni kompleks 
najbrž v celoti nared (naša fotografija je namreč 
nastala prav sredi največjih zemeljskih del). 
Mislinja in njeni smučarski delavci bodo tako 

lahko samo še pričakovali prve snežinke in 
skakalce, da bodo skakalnico temeljiti preizkusiliD

Silvo Jaš
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Družabna kronika

Strel v polno, strel v prazno
Nekatere stranke in njihovi štabi so z žalostjo spremljali volilne 
rezultate, kar posebej velja za stranko SKD. Seveda je ta stranka 
pri medijski kampaniji naredila vsaj eno veliko napako: ni 
oglaševala v Prepihu. V Prepihu so oglaševali Tomažiča, ki je bil 
izbran v parlament, Močnika, ki je prejel v celjski enoti največ 
glasov, Slemenška. kije bil v ravenskem volilnem okraju drugi. 
In nauk?
Oglaševati je potrebno v mediju, kije vpliven in ga ljudje vzame

jo v roke.

Joži več ne raziskuje
Jože Kreuh, eden od zmagovalcev volitev v Mežici, ne raziskuje 
več grafita na račun mežiškega župana, kjer se je v roza barvi 
znašel tudi srček in podpis Joži. Edlvajsov Joža je spoznal, da v 
Mežiški dolini pač ni edini Joži, poleg tega pa je tudi odkril 
avtorje grafita, ki jim je menda ostalo še nekaj litrov barve za pri
hodnje volitve.

Veselje pri Dušanu
Dušan Kudrnovsky se je silno razveselil volilnega uspeha 
stranke SLS v koroški regiji, za kar je mož gotovo zelo zaslužen. 
Dušan sedaj tudi glasno razmišlja, da bi se spodobilo, da bi 
Podobnik namenil temu dravograjskemu podjetniku v Ljubljani 
kakšno mesto blizu kakšnega vplivnega ministrstva. Tudi Lojze 
Peterle je Hildo Tovšak za zasluge pri širjenju mreže SKD na 
Koroškem obdaril s tajniško funkcijo.

KPS z ničelnim odstotkom
Na letošnjih volitvah je konšno padel štiri leta star rekord Ervina 
Kokošineka, ki je na neki eksotično stranki dobil toliko galsov, 
kolikor je prstov na rokah in nogah.
Kokošinekov rekord je tokrat pre
segla stranka Komunistična partija 
Slovenije, ki je v vseh treh koroških 
volilnih okrajih dobila nič (s številko 
0) glasov. Stranko čaka ilegala.

Svojevrsten uspeh je na volitvah dosegel glavni in odgovorni urednik Prepiha 
Vojko Močnik, ki je od vseh 180 kandidatov v 5. volilni enoti (s sedežem v 
Celju) pridobil največje absolutno število volilcev. Edini med kandidati je 
namreč zbral več kot 4000 glasov, kar pa še vedno ni zadostovalo za vstop v 

parlament. Tak izid volilne tekme je Močnik kratko komentiral: »Najbolj vesela 
je moja družina.«

NAGRADA 
GRE V 

PAMEČE
V nagradni igri iz predvolilne 
številke Prepiha ste bralci 
uganjevali, kdo izmed kan
didatov bo zbral največ 
glasov v koroških volilnih 
okrajih. Pravilno je odgovoril 
gospod Stanko Hovnik iz 
Pameč 126, ki je za vse tri 
okraje napovedal gladko 
zmago kandidatov LDS. 
Nagrada: kosilo za dve osebi 
v gostišču Edlvajs v Bregu 
nad Mežico.
P-S Izvolitve dveh koroških 
poslancev nihče ni pravilno 
napovedal.

KDO RISE Z 
RDEČIM?

Volilci na volišču številka 1 v trgovsko 
poslovnem centru Katica v Slovenj Gradcu 
ob volitvah niso imeli pripomb, čeprav so v 
največji gneči, od 9. do 11. ure, morali stati 
v vrsti do vrat. Pripombe pa je imela 
tamkajšnja volilna komisija z Zdenkom 
Vaupotom na čelu. Dejal je, da je komisija 
dobesedno na prepihu, tudi svetlobe je bilo 
premalo v veži, ki je itak preozka za takšne 
namene. Ugotovil pa je še, da so volilci 
odvzeli - ukradli kar pet kulijev, ki so pisali 
rdeče! V kakšne namene jih bodo tatovi 
uporabljali, je mogoče le predvidevati.

***********************************
***********************************

Tudi najbolj črni med črnimi 
so napovedali boljšo

udeležbo; pri kupovanju 
predvolilnega Prepiha!

Volišče na Šrotneku pri Kotjah je bilo kar v 
kuhinji enega od stanovanj. Volilce, ki so 
negodovali nad neurejenostjo volišča, pa je 
menda skušala potolažiti kar gospodinja s 
»štamperlom« v rokah: »Ne jezi se, rajši 
enga popij!« Upamo, da šnopsovsko voljcn- 
je ni preveč vplivalo na rezultate!

Tudi po volitvah nismo pozabili na vas, drage zveste bralke in hn 
Prepiha. Nagradna igra teče dalje in gospod, ki se bo prepoznal na sliki v 
označnem krogu, ho prejel lepo nagrado, če se bo oglasil na našem ured
ništvu na Prežihovi 24, Ravne na Koroškem. ČZP VORANC mu pok
lanja zbirko knjig iz svojega založniškega programa.
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in prepihane čveke
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Med koroškimi krvodjalci je vse manj mladih. Normalno. Država 
jim tako pije kri, da so postali brezkrvni.

Če si fool, je lahko biti full.
**********

Koroški gasilci so menda dokaj pomanjkljivo opremljeni. Za 
nameček se pa še pravih požarov z obljubami političnih veljakov ne 
da gasiti.

Odkar so se moji otroci osamosvojili, ne vem, kaj bi s svojo 
samostojnostjo.

**********
Na Javorniku na Ravnah so se lotili urejanja parkirišč, občani pa se 
bojijo za zelenice. Brez skrbi. Pozimi zelenic ni videti, do vigredi 
bodo pa že pozabili. Kje so bile.

Slovenska valuta je konvertibilna. Drugače ne more biti, saj so cene 
vseh dražjih izdelkov v markah.

**********

Ali bomo Korošci imeli svojo pokrajino? Bomo, če ne bomo imeli 
preveč samosvojih veljakov.

Za majhne neumnosti ni treba imeti šol, za velike je treba imeti 
doktorat

Na oltarju domovine prvi padejo tisti, ki se borijo za koga in zadnji 
tisti, ki se borijo za kaj.

PPgŽMiOS®-
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Narod je vsesa sit
Pred volitvami so se stranke in kandidati spomnili rekla: Kruha in iger 
za narod. Ker so vedeli, daje s predvolilnimi kampanjami že dovolj iger, 
so ponudili kaj tudi za pod zob. Nekateri so ponujali bonbone, drugi 
čokolade, tretji semena. Tudi kandidat liberalne demokracije iz Slovenj 
Gradca Peter Petrovič je povabil na predvolilni golaž v eno od 
restavracij. Pa sploh ni bilo gneče, kot bi človek pričakoval vsaj od tistih, 
ki se sicer radi udeležujejo raznih zastonjskih degustacij.
Morda je bil razlog v tem, da so ljudje že itak bili vsega siti, ali pa v 
dodatnem podatku, da je za golaž potrebno plačati simboličnih 100 
tolarjev.
»Samoprispevek« za golaž je poslanski Peter pokomentiral: »Dandanes 
pač ni nič več zastonj.«

*********************************************************

Sicer pa so se strankarski veljaki v Slovenj Gradcu na Glavnem trgu 
zelo radi postavljali pod konjem. Niso se sicer upali sesti nanj, simbolika 
pa je vseeno bila očitna: ko (če) bomo zmagali, bomo na konju.

*********************************************************

Končno si lahko oddahnemo! Predvolilnega »bojevanja« je vsaj za štiri 
leta konec! Zdaj bomo po TV spet gledali drugačne humoreske, v 
časopisih brali še kaj drugega kot o volitvah, v poštnih nabiralnikih 
pobirali samo časopise in navadna pisma - nič več predvolilna - in 
navsezadnje bomo brez strahu odpirali konzerve, ne da bi se bali, da bi 
še tam notri bilo kaj nastavljeno za volitve.

IpMpf
Oa
jjtòia
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PREPIH čestita vsem 
volilkam in volilcem, 

Korošicam in Korošcem, 
ki so brez prebavnih 

motenj zdržali čas volil
nih golažev ter obljub 

nadobudnih kandidatov 
in strankarskih veljakov.

NASVIDENJE NA 
NASLEDNJIH 

VOLITVAH!
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VEČER
podarja

električni brivnik

z akumulatorskim polnjenjem

vsakemu 
novemu naročniku

mesec dni po plačilu

prve naročnine

NAROČILNICA ZA VEČER I-

prodajni 
center &
Trg svobode 8, Ravne na Koroškem 
Tel ./fax: 0602 23 251

✓ naših prostorih lahko poiščete:
✓ AUDIO - VIDEO OPREMO
✓ BELO TEHNIKO
✓ ORODJE ISKRA, SKIL
✓ ELEKTROINSTALACIJSKI PROGRAM
✓ RAČUNALNIŠKO OPREMO

Dodatni program:
✓ PAPIRNICA
✓ JEANS MUSTANG

RAČUNALNIKI: od 99.000,-

GLASBENI STOLP
PANASONIC GOLD 91.900,-

Ime im priimek: __

. PUca:____________________________________________

* PoStna St. in pošta:_______________________________

Datum in podpis:

. Na Večer nisem bil naročen najmanj 6 mesecev in bom 
ostal naročnik vsaj toliko časa.
(prep-briv)

V. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
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SESALCI ZA
MOKRO ČIŠČENJE na 10 obrokov brez 
obresti

Gotovinski popusti, obročno 
odplačilo brez čekov, zamiki plačil, 
krediti od 0-4 let (od 6%)

5^

OPTIKA
ZLATARSTVO-URARSTVO 

FOTO MATERIAL
Olga Vogrin s.p.

Traberg center 
2370 Dravograd 

telefon: 0602 84 050 
00 386 602 84 050

DRAVOGRAD 84 050 RADLJE 72 942 
Delovni čas: 800 - 1800, sobota 800- 12°°

- dioptrijska, smučarska in sončna očala
- zlat in srebrn nakit, ure, filmi, video kasete
- daljnogledi TASCO, barometri, zdravilni kamni
- fotoaparati: KODAK, MINOLTA, YASH1CA,

Brezplačno merjenje dioptrije in izdelava po receptu. 
POPUST od 18. 11. 1996: 18% na gotovino, ali plačilo 
na več čekov

FRIZERSTVO OLGA

FBMTVO OLGA

POSLOVNI CENTER TRABEPG 
DRAVOGRAD 
0602 84 050 

00386 602 84 050

Vogrin Olga
somofltojna podjetnica

Obratovalni ča* 
vsak dan od 7.00 do 19.00

NOVO: lasulje in lasni vložki, masaža lasišča ob 4obolah od 7.00 do 12.00 

z zdravilnimi ampulami firme KEUNE 
Delovni čas: T - 19m, sobota 700 - 12,KI
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Do Koroški

(šas aa

Pred dnevi je podjetnik Zoran Zorman, lastnik uveljavljene »Pekarne 

Zorman«, odprl vrata Okrepčevalnice Minutka.
Lokal z izredno bogato ponudbo, predvsem dobrih malic, lahko najdete na 
Celjski cesti v Slovenj Gradcu, nasproti »Katice«.O

Ma^adž^ ®[l>

Mestna občina Slovenj Gradec je letos že četrtič zapored razpisala natečaj za 

likovna in literarna dela učencev slovenskih osnovnih šol.
Teme, na katere so otroci ustvarjali, so:
- večina nas živi v mestih
- mir - družina - izobraževanje
- protipehotne zemeljske mine - orožje, ki ubija tudi v miru

Župan Janez Komljanec je podelil priznanja

Žirija za izbor literarnih prispevkov se je odločila, da nagrado prejmejo trije 

prispevki ter podelila pet priznanj.
Na natečaj za izvirno otroško likovno delo so svoje izdelke poslali učenci 23 
slovenskih šol, otroci iz 6 vrtcev ter varovanci otroškega oddelka bolnišnice 
Slovenj Gradec. Žirija je za razstavo izbrala 177 del, nagradila pa deset 
likovnih del.O S. Hovnik

Trgovsko podjetje Žila Slovenj Gradec je odprlo prenovljeno trgovino Ideal 
in Šport v Meškovi ulici. V trgovini bo velika izbira Elanovega programa 
smuči, snow boardov, zimske konfekcije in fitnes opreme.

Otvoritve so se udeležili znani gostje Bojan Križaj, Alenka Kajžar in Andraž 

Vehovar.

V posodobljeni prodajalni Šport bo najpopolnejša ponudba športne opreme 
za vse vrste športov.O

S.H.

|TRGOVSKO PODJETJE^

SLOVENJ GRADEC

TRGOVSKO 
PODJETJE ŽILA 

SLOVENJ GRADEC

Šolska ulica 2 
Tel.: 0602 41 127 

Fax: 43 756

□
□
□
□
□
□
□
□

Q
S

Prenovljena poslovalnica

§P@0?f
v Meškovi ulici 2, v Slovenj Gradcu

smuči ELAN 
vezi MARKER 
zimska konfekcija 
konfekcija za prosti čas 
tenis
fittnes oprema 
lov
ribolov
planinarstvo pP*

ŽILA DANES - ZA VAS BOLJŠI JUTRI

i
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Občina Dadi je ob Dravi

Minil je skoraj mesec, odkar 
so Radeljčani dobili brez 
dvoma enega lepših, pred
vsem pa vsebinsko urejenih 
in bogatih turističnih 
almanahov.

Že naslovnica "90 let Turističnega 
društva Radlje (Marenberg) 1905- 
1995« nam pove, da gre za dolgo 

obdobje. Takšen, tankočutno, sistem
sko in kronološko opravljen izbor 
najpomembnejših turistično gospo
darskih dogodkov je lahko naredil le 
nekdo, ki je živel, soustvarjal in delal 
v tako starem društvu, ki v tej zvrsti 
sodi med najstarejša v Sloveniji.
To delo je častno in vestno opravila 
domačinka Tilčka Verdnik. Če tudi 
ničesar več ne bi naredila, se je s tem 
lepim almanahom častno oddolžila 
svojemu kraju in po svoje tudi temu 
predelu Dravske doline. Almanah je 
založila občina Radlje.
Predvsem ne smemo prezreti doku
mentirane kronologije, ki lahko 
domačinom obudi zgodovinski

ZGODOVINSKI OPIS NASTANKA 
IN DtXOVANJA DPUŠTVA. 

TIJDISÌÌCNIN ZNAMENITOSTI 
IN RAZVOJ TRGA V MESTO RADLJE

spomin, popotnemu obiskovalcu pa 
odpre pota in stezice k lepotam, kijih 
po svoje kar skriva ta predel. Skozi 
okna, ki jih obrača v pokrajino in 
okolico, mora zbuditi tudi radoz- 
nalost za odkrivanje zgodovinskih in 
naravnih tančic, na eni strani 
Pohorja, na drugi Kozjaka, kakor 
tudi v dolini, kot smo včasih rekli, 
velike reke.
Avtorica ničesar ne prepušča 
naključjem, bistvenega v dihanju 
društva spremlja, skoraj kot vest in 
priča, to daje almanahu poseben čar. 
Treba ga je vzeti v roke, pripoveduje 
o delu turističnih in drugih ustvarjal
cev popotništva, lepšenja kraja in 
krajev, torej turizma z vsemi 
poiskusi, vsponi, počitki in uspehi, ki 
so jih zastavili predniki, nadaljevale 
generacije, ki jih uživajo in se trudijo 
za vnuke danes.
Samo kot zanimivost. Skoraj 
istočasno je v družini Verdnikovih v 
Radljah nastajal tudi skrbno izdelan 
almanah radeljske godbe na pihala, 

katerega avtorje Jože Verdnik in o 
katerem je Prepih že pisal.
Sta Jože in Tilčka drug drugega 
spodbujala ali tekmovala? Ni 
pomembno! Tu je rezultat, tu sta dva 
almanaha, ki jih bodo poznavalci 
znali ceniti in bosta nedvomno, če ne 
takoj danes, pa v prihodnosti imela 
častno mesto med radeljskimi 
pišočimi ljudmi.oQ

k. vaiti

Gradbeno podjetje i/. Radelj je eno izmed redkih bivših takoimenovanih 
družbenih podjetij, kije že opravilo z lastninskim preoblikovanjem podjetja na 
območju zgornje Dravske doline.
Omenjeno gradbeno podjetje je že od aprila letos organizirano kot delniška 
družba, v kateri je okoli 230 delničarjev, med njimi tudi večina zaposlenih in 
bivših zaposlenih, ki so v lastninjenu pridobili večinski delež v višini 54-ih 
odstotkov.
Ta 210 članski kolektiv je v zadnjem času uspel glede na dobro dosedanje delo 
in reference pridobiti tudi nekaj večjih poslov, pri čemer pa niso zanemarili 
manjših vzdrževalnih del.
Med večjimi nalogami, ki so jim jih zaupali, naj omenimo izgradnjo okoli 
1000 kvadratnih metrov velike telovadnice v Voličini pri Lenartu, za katero so 
v minulih dneh položili temeljni kamen. S to 110 milijonov tolarjev vredno 
investicijo bo Gradbeno podjetje Radlje glede na pogodbo moralo zaključiti 
do prvega julija 97, na gradbišču pa bodo angažirali kar 60 odstotkov delavne 
sile.
Sicer pa se radeljski gradbinci na območju Lenarta in Maribora ukvarjajo s 
precej manjšimi investicijami in vzdrževalnimi deli, podobno pa velja tudi za

verigo Dravskih elektrarn. Na območju zgornje Dravske doline se Gradbeno 
podjetje iz Radelj trenutno ukvarja še z dograditvijo Poslovnega centra v 
Radljah, izgradnjo nadstrešnice nad poslovnim objektom Ponudbe Radlje, v 
kratkem, torej še v tem mesecu, pa se bodo lotili še okoli 30 milijonov tolarjev 
vredne investicije v vodohram Vas.
Investitor, občina Radlje, se je odločil za fazno izgradnjo tega objekta s pros
tornino 100 kubičnih metrov, saj je največji problem v zagotovitvi finančnih 
sredstev .□

T.K.

©ML&sn
Prodam usnjen suknjič (»ibarok«) in avtoradio Blaupunkt - cena po dogovoru 

0602 31 516, po 16. uri

Dvosobno, 56m2 stanovanje, z novo opremljeno kuhinjo, prodam v 
Dravogradu na Meži. Cena stanovanja: 48.000 DEM 

Tel.: 063 443 507
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PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo s 
področij:

* PREVENTIVE / PROT ETIKE
X KONSERVATIVE X ORTODONIJE

lek d.dJtaManÉ

tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d.d. 
1117 Ljubljana, Verovškova 57, p.p. 81 

®061 16821 161 
telex: 39 403 

telegram: Lek Ljubljana 
fax: 061 168 35 17

! 1VKO 1)1 SIGN

2373 Šentjanž pri Dravogradu 
Tel.: 0602 85 234, fax: 85 279

JESENSKA PONUDBA 

ženska halja iz pliša s 

cvetličnim vzorcem

za 10.069 SIT

KUPB ENO, DOBIŠ DVE!
TIO - nogavice, spalni program, 

kopalni plašči, brisače

f\ I/ p 2 ^ ^ ^ V f v 1 / A W
s^lii. L J u Porz^>

tedi

0,<usne man
S*n'o 400 sn'
'e dobi

Okrepčevalnica "MINUTKA

0c1prto: vs*l -, 
°d 6.3o h k*1** 
razen n* J* *0 o°

na Celjski cesti v Slovenj Gradcu (nasproti Katice)! e in Pru^^
Tel.: 0602 45 158
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Kultura

Ignac Kamenik: 
Sledi preklanih sivin

Vredno 
ogleda

Ignaca Kamenika (prvega oktobra je dopolnil 70 
let) smo doslej poznali predvsem kot dramskega 
pisca, zdaj pa ga že več let spoznavamo tudi kot 
pisca prozne trilogije: Popotovanje gostača 
Gregorja, Jutro novega dne in Sledi preklanih sivin. 
Drugi in tretji del trilogije mu je izdala Tiskarna 
Novo mesto - DOLENJSKA ZALOŽBA (1993 in 
1996), izid prvega dela pa lahko pričakujemo pri 
isti založbi prihodnje leto.
Za nas je gotovo najbolj zanimiv tretji del - Sledi 
preklanih sivin, saj v njem pisec obravnava svojo 
življenjsko pot v času po diplomi, ko je kot slavist 
nastopil prvo delovno mesto na ravenski gimnaziji, 
nato pa služboval kot profesor v Slovenski Bistrici 
in kot dramaturg v Mariboru.
V romanu nastopa kot profesor Gregor. V Dobro 
Peč, kot je pisec prevedel ime tedanjega Guštanja, 
pride profesor Gregor kot bivši partizan, diplomiran 
slavist, zanesenjak, ki sanja o spreminjanju sveta in 
človeka, ki verjame v možnost preganjanja sivin iz 
krajev in ljudi.
Življenjski ritem Dobri peči ustvarjata ravnatelj 
nove gimnazije France Prusnik in Gregor Gračnik, 
direktor naglo se razvijajoče železarne. Prvi je glas
nik domačnosti; samotar, kramljajoč s svojimi misli
mi. Drugi je železarski strokovnjak, fizkulturnik, 

svetovljan. Kot gibalo gmotnega napredka v kraju 
vidita oba železarno, kot gibalo notranje - vse
binske rasti pa poglobljeno kulturnost kraja.
Zla Gregorja sta oba izkušena, polna zagona, energi
je ter odločnosti. Oba si prizadevata pomagati dolini 
na noge, vliti ljudem samozavest ... in preprosto z 
zdravo pametjo prelisičiti zlo usodo, ki je stoletja 
visela nad temi nebogljenci. Prušnik in Gračnik sta 
želela pregnati sivino, ki je visela nad dolino in se 

motovilila po njej. »Gračnik in Prušnik sta preprosto 
sejala na zemljo, kije postala naenkrat topla in spre
jemljiva.«
Gregor v Dobri Peči doživlja svojo notranjo rast,

FOTO IVKO
čovje 6, Ravne
*20 342
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kot profesor išče izvirne 
metode dela z učenci, se 
ukvarja z recitacijami, 
režiranjem, pripravljan
jem programov za festi
vale. Vodi tudi gimna
zijski literarni krožek in 
sodeluje pri izdajanju 
gimnazijskega literarne
ga glasila, ki izda tudi 
črtico osmošolca Darka 
Voglarja Osamelec. Ta 
literarni poizkus trganja 
sivin, ki ne prenesejo 
nobene individualnosti, 
je zbudil ostre odmeve 
političnih forumov od 
Dobre Peči do 
Ljubljane.
Tudi profesor Gregor 
želi ohraniti svojo oseb
no svobodo in celovi
tost, vendar razmere 
niso take in družbeni 

razvoj ne poteka tako, 
da bi lahko bil človek 
uspešen in samosvoj.
Zato se Gregor odpove 
družbenemu angažmaju 
in se posveti iskanju 
pravih korenin.
Razmišljati začne o 
bistvenih rečeh življenja.

Knjigo oddaljuje od zgolj spominske literarture 
pripovedovanje v tretji osebi. Literarne osebe so 
sicer dokaj natančno posnete po modelih, ki jih bojo 
starejši krajani kaj lahko prepoznali, vendarle tudi 
prirejene potrebam romana, zato v njih ne kaže 

iskati zgolj prepisov iz življenja. Vrednost 
Kamenikovemu tekstu 
dajejo tudi razmišljanja o 
splošnih vprašanjih člove
kovega bivanja in jasno 
razpoznaven Kamenikov 
slog.
Starejšim bralcem, še 
posebno dijakom profesor
ja Kamenika, bo tekst budil 

tudi lastne spomine, 
mlajšim pa bo prikazal 
drobec preteklosti kraja in 

usode ljudi, ki so soobliko
vali podobo njegove pol- 
preteklosti.'J

Janez Mrdavšič

V Galeriji FALKE v Libučah, 

vasici pri Pliberku, so v drugi 

polovici oktobra odprli razstavo 

del Bogdana Borčiča in Rudija 
Benetika z naslovom PREHODI. 

Pokroviteljstvo nad razstavo sta 

prevzela dr. Christof Zernatto, 

koroški deželni glavar v Celovcu, 

in dr. Janez drnovšek, slovenski 

ministrski predsednik.

Zanimiva razstava dveh avtorjev, 

profesorja in učenca, je privabila 

veliko obiskovalcev, oprta pa bo 

še do 24. novembra, od srede do 

nedelje od 15. do 19. Ure. Na 

osnovi telefonskega dogovora si 

razstavo lahko ogledate tudi v

drugih terminih.

Bogdan Borčič je slovenjgraški 

slikar in grafik, dolgoletni profesor 

Akademije za likovno umetnost v 
Ljubljani, Rudi Benetik pa seje po 

diplomi v Ljubljani dokazal kot 

eden izmed najbolj zanimivih na 

avstrijski strani živečih koroških 

avtorjev. Njuna prva skupna razs

tava ni minila brez širšega odme

va, kot je na otvoritvi dejal dr. 

Janez Drnovšek, pa predstavlja 

vez med sosednjima državama, 

med katerima je vse manj meje in 

vse več sodelovanja. Vsekakor 

razstava, vredna ogleda.Q

-vik

BOGDAN
BORČIČ

Aquatinta-Radierungen
akvatinte
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Qaxglcdi

radie alfa
PRVI KOMERCIALNI RADIO PRI NAS

radio alte d.o.a
REDAKCIJA IN STUDIO 

Cankarj«va 1
2380 Slovenj Gradec, p.p. 92 

telefon (0602) 41 630 
telefax (0602) 41 244

VAŠ SOPOTNIK V POSLOVNEM SVETU

107,8 Mhz

•l-Mrr.
GOSTISCE

£KW
0602 23 794 

Trg svobode 12, 
Ravne na Koroškem

(»ustiščr IMKAT vnbi vse Ijuliifelje inorskili 
sadežev in italijanske kuhinje na odlična 

nedeljska kosila in praznovanja družinskih 
praznikov. Posebej vabljive s» raznovrstne 

ponudbe dneva (samo -UMI tolarjev).

Vsak torek in petek nudimo 
sveže morske ribe.

Delovni čas:
Ponedeljek - četrtek n^.gi00
petek, sobota 11“ - 22"

IVOVA POiVUMIA: KOKOŠKA PLOŠČA

IPrsaCtPcD Ikmll3ma]iptllhai

Novodobni kotiček

Nikoli
konca

Piše: Miša Felle

Pa ne mislim konca sveta. Ne sodim med tiste, ki si belijo betice, 

ali se bo sesul avgusta 1999 ali mesec kasneje.

Znanstveniki so dokazali, da je energija neuničljiva - se le trans

formira. Več ali manj je tudi znano, da za vsem, kar zaznavamo z 

našimi čutili, tiči prav zagonetka, ki smo jo poimenovali energija. 

Tu se spet najdejo vedno novi umneži in vsake nekaj časa se pojavi 

nova vrsta energije, ki jo uvrstijo na lestvico tistih, ki nam škodijo, 

ali tistih, ki nam denejo dobro.

Kar naprej se pojavi kakšna nova napravica, ki vam za drage denar

ce izniči negativna sevanja v stanovanju. Toda, če bi bilo vse tako 

preprosto, bi se že zdavnaj vsi Zemljani namestili v bivalne pros

tore priramide, kristale, ploščice in talismane in nihče več ne bi 

zbolel. Prav slednje lahko vsakogar, ki še vsaj malo uporablja svoje 

možgane, prepriča, da bo vzroke za bolezen še vedno iskal le pri 

sebi.

Ne rečem, da ni ničesar na energetskih sevanjih tako iz Zemlje kot 

iz Vesolja, vendar so tisti, ki o tem resnično kaj vedo, zelo previdni. 

Zakaj? Kar poglejte, kako je vrli homo sapiens uporabil atomsko 

energijo.

Če verjamemo, da gliha vkup štriha, velja to tudi za energije. 

Bodite dobri, pa se bodo na vas lepile le pozitivne!

Če vse to prenesemo v vsakdanje življenje, lahko uporabim spet 

primer Hude luknje iz ene prejšnjih številk. Po polletnem testu 

portpežljivosti vseh nas, ki smo se dnevno vozili skozi to sotesko, 

prihaja le nekaj kilometrov naprej že nov izziv - rekonstrukcija 

mostov. Nič ne pomaga, če se zanašamo na to, da bo vsega enkrat 

konec. Potrpežljivi in iznajdljivi moramo biti prav tukaj in zdaj!

Zato ni dobro nasedati takšnim in drugačnim prognozam o prihod

nosti našega planeta. Preobrazbe so vedno bile in bodo temeljni 

pojav celotne stvarnosti, kakšna bo naslednja, pa je do neke mere 

odvisno tudi od nas.

Vsekakor imamo še vedno na voljo izbirati med dobrim in zlim in 

šele, ko bomo premagali zlo v nas, se bo lahko udejanila težko 

pričakovana nova Zlata doba.

Se vam ne zdi, da nas čaka še dolga pot? O
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Roman Plesec
Črna je kraj, kjer se ponašajo z odličnimi športniki, predvsem s smučarji in 
nogometaši. Tudi športna kariera Romana Plesca se je pričela na belih pol
janah. kot za večino Črnjanov. Najprej se je navduševal za alpsko smučanje, 
preizkušal pa se je tudi kot osnovnošolec v atletiki in šahu. Toda vse bolj ga 
je pri\Vačila igra na zelenem »tepihu«, igra z okroglim nogometnim usnjem,

ki ji v svetu ni para. Z dvanajstimi leti je 
prvič nastopil »uradno« v šolski ekipi 

na tekmovanju, kasneje pa igral kot pio
nir tudi za selekcijo Koroške. Selekcijo 
je vodil Alojz Kozar, ki je v mladem 
fantu kmalu odkril nadarjenost za 
nogometno igro in ga vključil v vrste 
črnjanskega kluba.
Največje uspehe je takratna Romanova 
generacija zabeležila v sezoni 1985/86, 
ko so fantje v dresu Pece igrali v II. slu- 
venski mladinski ligi, skupaj z ugledni
mi ekipami Mure, Rudarja Velenje in 
drugimi. S šestnajstimi leti je debitiral v 
članski vrsti Pece in kljub svoji mladosti 

navduševal s svojo prodorno igro v napadalni vrsti, med starejšimi vrstniki.
Za kasnejši kakovosten vzpon pa se mora zahvaliti prav tedanjemu trenerju 
rjnjanskega članskega moštva Štefanu Slapniku. Prav on je, kot pravi 
Roman, veliko storil za njegov napredek. Dobil je celo ponudbo, da bi 
kariero nadaljeval v mladinski vrsti ljubljanskega Slovana, kluba, kije v tistih 
letih zbiral v svoji sredini najbolj perspektivne mlade nogometaše.
Sledilo je služenje vojaškega roka, potem pa je Roman prestopil h prevaljske
mu Korotanu. Prvič je za to ekipo zaigral v sezoni 1991/92, ko so 
nogometaša Korotana nastopali še v območni slovenski ligi - vzhod in se 
nato uvrstili v drugo slovensko ligo. Kasneje so Prevaljčani iz leta v leto 
napredovali, vse do današnjih dni ko v najvišjem kakovostnem razredu sodijo

mmiÉm
med najboljše klube v Sloveniji. Romaš se s ponosom spominja urvrstitve v 
prvo državno ligo v sezoni 1993/94, ko so osvojili drugo mesto. Posebej pov- 
darja velik delež trenerja Tonija Tomažiča, ki je ekipo popeljal med prvoli
gaše, njemu pa je omogočil, da se je izoblikoval v enega najboljših veznih 
igralcev med slovenskimi nogometaši.
Roman je, odkar se je »preselil« na Prevalje, ostal zvest Korotanu, čeprav so 
po izjemni lanski sezoni ponudbe drugih klubov kar deževale. Najbližji je bil 

po minulem prvenstvu Rudarju iz Velenja, kjer je nekaj časa že treniral sku
paj s Samom Vidovičem. Toda Romanje ostal na Prevaljah in se celo odločil 
profesionalno nadaljevati nogometno pot. V Rudniku Mežica, kjer je bil 

zaposlen kot rudarski tehnik, so mu šli vselej na roko, kadar je šlo za njegovo 
nogometno udejstvovanje. Vodstvenim delavcem Rudnika je za to še kako 
hvaležen.
Tako seje letos izključno posvetil le nogometu. Resda me v jesenskem delu 
prvenstva ni šlo vse po načrtih, saj igre niso bile takšne kot v pretekli sezoni, 
ko sta se s Samom Vidovičem dobro ujela v napadih. Tudi mreže nasprotnika 
doslej še ni uspel zatresti, lani pa je bil najboljši strelec Prevaljčanov. 
Prepričan je, da bo v nadaljevanju vendarle bolje. Pri Korotanu imajo sedaj 
homogeno moštvo, ki pod vodstvom novega trenerja Miloša Šoškiča obeta 
postati čvrsta prvoligaška sredina.
Roman Plesec se je rodil 22. 2. 1970, stanuje v Črni na Koroškem, 
Center 1.

Ivo Mlakar

Piše: Ivo Mlakar

Šest naslovov na 
Ravne
Na Vrhniki je 2. novembra potekalo 
državno prvenstvo v tradicionalnem 
karateju v disciplini KATA 

posamezno in ekipno (sinhronizira
no). Med okoli 80 karateisti vseh 
starostnih kategorij iz desetih krajev 
Slovenije so tekmovalci ravenskega 
kluba osvojili kar šest naslovov 
državnega prvaka in bili daleč najbolj 
uspešen kolektiv na tem prvenstvu. 
Prva mesta so osvojili: med malčki 
Rou Škalič, med starejšimi dečki

Milenko Cvijetinovič, med kadeti 
Florijan Reiter, med mladinci in 
mladinkami San«» Sobočan in Jasna 
Hrnčič ter med člani Bojan Breznik. 
Naslov ekipinega prvaka Slovenije 
so Ravenčani osvojili v kategoriji 
starejših dečkov in mladincev.

Pokal odbojkar- 
jam BIH
V organizaciji Invalidskega športnega 
društva Samorastnik je bil na Ravnah 
kvalifikacijski turnir v sedeči odbojki 
za uvrstitev na evropsko prvenstvo, 
ki bo prihodnje leto v Taliinu v 
Estoniji. Prvo mesto se prepričljivo 
osvojili odbojkarji Bosne in 
Hercegovine, pred Hrvaško in Veliko 
Britanijo. Tako so se tudi odbojkatji 

invalidi iz BiH uspeli uvrstiti na 
zaključno tekmovanje evropskega 
prvestva.

Turnir na Ravnah je štel tudi za (tokal 
domačega društva, poleg omenjenih

treh reprezentanc pa so nastopili tudi 
moška in ženska izbrana vrsta 
Slovenije. Olte naši reprezentanci sta 
sc na EP v Estonijo uvrstili že na 
podlagi lanskih uvrstitev na prven
stvu v Ljubljani, kjer je bila moška 
vrsta sedma, ženska pa tretja. Na 
turnirju za pokal IŠD Samorastnik so 

zmagali odbojkarji BiH, pred 
Hrvaško, Slovenijo (moški), 
Slovenijo (ženske) in Veliko 

Britanijo.

Pobaržnik tratji
Šestega gorskega teka na progi 
dolžine 7500 m na gciometrijsko 
središče Slovenije, ki so ga orga
nizirali delavci TVD Litija, so sc 
udeležili trije tekači iz naše regije. V 
kategoriji od 41 do 50 let starosti je 
Niko Poberžnik iz Dravograda osvo
jil 3. mesto, v isti skupini pa je bil 
Janko Kolar iz Slovenj Gradca šesti. 
V skupini mlajših tekačev, od 30 do 
40 let starosti, je Janko Rodošek iz 
Dravograda zasedel 9. mesto.

Invalidi za 
naslova v pikada
V gostišču Lečnik na Ravnah je bilo 
9. novembra v organizaciji IŠD 
Samorastnik državno prvenstvo za 
invalide v pikadu. Nastopilo je preko 
60 tekmovalcev in tekmovalk, ki so 

se na zaključno prvenstvo uvrstili po 
predhodno izvedenih področnih 
tekmah. Med posamezniki je pri 
moških zmagal Ivan Golob iz 
Mozirja pred Dominikom Lesjakom 
iz Raven, pri ženskah pa tekmovalka 
IŠD Samorastnik Emilija Gradišek 
pred Ano Bolčina iz Ajdovščine. 
Četrta mesta sta osvojila domačina 
Ncbojša Ilič in Francka Hafner.

V ekipnem delu tekmovanja so pri 
moških naslov državnih prvakov 
osvojili invalidi iz Cerknice, 
Ravenčani so bili četrti. Pri ženskah 

so zmagale tekmovalke iz Vrhnike, 
pred Ajdovščino ter drugo in prvo 
cki|Xi IŠD Samorastnik Ravnc.O
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/^~^\ OVEN: Še naprej bo vztraj- 

nost va^e najm°-čnejše 
^^ orožje. Le da ji boste zdaj 

dodali še veliko mero praktičnega duha: 
niste več pripravljeni delati tja v tri dni, 
brez otipljivih rezultatov. Zbudili ste se 
namreč iz pretiranega entuziazma, ko so 
se z vašimi zaslugami hvalili - drugi. 

Predvsem z dobro načrtovnim delom in 
tudi z ustrezno, nevsiljivo propagando 
boste lahko brez konfliktot okolici 
sporočili, kdo, kaj in kako.
Za trenutek se vam lahko zalomi pri 
zdravju, pri ljubezenskih vezeh se ne bi 
smelo, čeprav vas včasih skrbi, kako bi 
bilo, če bi morali sami naprej. Privoščite 
si čim več sonca ali vsaj....luči.

BIK: Če vam ne bi hodila za 
petami občasna želja po 
lenarjenju, bi si v teh dneh 

lahko pridobili kar velik duhovni, pa tudi 
materialni in čustveni kapital. 
Samozavestni ste bolj kot kdajkoli in 
podzavestno čutite, kako bi lahko 
najboljše izkoristili svoje talente. Igriva 
domišljija bo pri tem zvesta in koristna 
sopotnica, tudi ,če boste v resnici poto
vali. Privlači vas tujina, le sami ne bi radi 
na pot. Vsaj telefonirajte, če ne gre 
drugače. Vsakdanje obveznosti niso 
izgovor, jih pa opravljate z večjo 

ljubeznijo kot takrat, ko ste si nalagali 
več, kot v resnici zmorete in morate. Pri 
velikih čustvih - velike in dobre spre
membe.

DVOJČEK: Če še niste 
J izbrali, boste odkrito uživali, 

X"—• ko boste v središču pozornos
ti in ko bo priložnosti za drobna spogle
dovanja na pretek. Niste pripravljeni 

narediti prvega koraka, zato se boste z. 
enakim zadovoljstvom umikali med 
domače stene ali se glasno pohvalili, da 
ste poslovno povsem razprodani. Pa še 
pretiravali ne boste kaj dosti, saj ste si s 
svojo zgovornostjo ustvarili veliko mrežo 
znancev in zdaj tudi sodelavcev.
Kujte železo, ker je še vroče. Proti koncu 
meseca zmanjšajte tveganja. Tudi doma 
vam zadnje čase priznavajo skrbnost in 
prizadevnost, včasih hočete izvedeti celo 
preveč...

RAK: Še vas grejejo 
ljubezenjske fantazije, lahko 
bi bile stkane okrog bitja, 

rojenega v znamenju Škorpiona, ali pa 
sanjarite kar tako. Velikih sprememb pa si 
pravzaprav ne želite in jih tik pred ures
ničitvijo odlagate s protokolarnimi 
postopki. Morda malo pretiravate, a 
takšen je pač vaš varovalni mehanizem in 
potrebujete ga. Če že dolgo živite v dvoje, 
se lahko zgrnejo nad vaju trenutne nevihte 
- okrog polne lune, 25. novembra, boste 
bolj občutljivi in kritični, obenem pa 
boste še kako hrepeneli po nežnosti in pri
jaznosti. Najbolj se boste umirili pri vsak
danjih opravkih, čeprav ne boste tako 
učinkoviti, kot bi si želeli.

LEV: Približujejo se vaši 
»sončni« dnevi. Vse 

obveznosti, ki ste si jih pros
tovoljno naložili doma in še posebej v 
službi, boste opravljali z novim elanom, 

všeč vam bo, da se tudi materialno 
obrestuje. Spremembe v najožjih 
družabnih in poslvonih odnosih vas že 
malo bolj zanimajo, odločali pa se še ne 
boste - premalo zanesljivih informacij 
imate.
Ste pa na začetku daljšega obdobja, ki bo 
občutno spremenilo vaš položaj v 
odnosih z drugimi, v čustvovanjih in 
pogledu na svet. Trenutno se počutite 
notranje skladno in
cenjeno, to je dober čas za ustvaijalnost in 
za topla čustva. Še posebej vas bodo 
razveseljevali otroci.

DEVICA: Še vedno vaših 
UJagi) pet minut za izjemno 

'— aktivnost in odločnost - celo
natančno raziskovanje podrobnosti ste 
pripravljeni opustiti na račun večjih 
dobitkov.

Počutite se tako podjetno, da se vse 
naogrok dogaja kar prepočasi in ste 

pripravljeni poseči vmes. Le ne spreglejte, 
da imajo stvari tudi svoj širši in višji 
pomen - s svojim praktičnim pristopom bi 
lahko mimogrede in nehote kaj pokvarili. 
Zlasti tam bodite pozorni, kjer ste 
povezani z javnimi sistemi in z ljudmi, ki 
opravljajo povsem drugačno delo in 
imajo drugačno poslanstvo od vašega.

Samo z besedico v svoj prid ne boste 
spremenili sveta.

TEHTNICA: Sami s sabo 
boste zadovoljni kot že dogo 
ne. Malo manj boste 

navdušeni nad omejitvami, ki jih morate 
sprejemati doma. Obdobje, ki vas ločuje 
od najljubših, ne more trajali v nedogled, 
zato se boste kmalu odločili in pristali tudi 
na večje osebne spremembe. Večkrat ste 
kaj obljubili, pa niste mogli izpolniti. Zdaj 
boste imeli dovolj volje in sočutja za pri
jateljsko pomoč, tudi če vas posebej ne 
prosijo. Prikazali se boste kot dobri duh, 
ne da bi pričakovali javno pohvalo. 
Povsod boste prisotni, če ne drugače, pa 
telefonsko. Tudi tovrstna intenzivnost je 
lahko znak, da ste v obdobju pomemne 
notranje preobrazbe.

ŠKORPION: Če imate 
preveč ali ne, trenutni želji po 
zapravljanju se boste težko

uprli.
Privoščili si boste nagrado, že veste za 
kaj. In pri užitkih ne boste sami - pri
jateljska druščina bo velika in vesela in ne 
boste je predčasno zapustili v dvoje. Malo 
več spogledljivosti bo prišlo s polno luno 
zadnje dni novembra, investirana pa bo, 
tako kot večina vaših drugih sposobnosti, 
še naprej v delo, zaslužek, študij. Tudi 
selitev ni izključena, predvsem pa ima 
prednost vse, kar vam daje občutek 
samostojnosti in osebne popolnosti, 
potem šele je na vrsti pripadnost, 
povezanost. Tisto kar neguješ, ponavadi 
raste.

' \ STRELEC: Nič ne bo preveč, 
če se tudi sami malo

'..pohvalite. Upravi-čeno vas
greje občutek, da ste pomembni in 
uspešni. Ne gre za dobljeno zgodovinsko 
bitko, ampak za drobne korake, ki so 
pomembni za vas osebno: natančnost in 
potrpe-žljivost za zamudne drobnarije 
vam nista prirojeni, včasih pa ne gre 
drugače in prav tu vam je uspelo. 
Natančno boste tudi premislili, kako inve

stirati zaslužek in zelo verjetno boste 
delček še pred tem odškmili za lastni in 
družinski posladek: to bi lahko bil tudi

kak sodobni elektronski pripomoček za 
hitrejše sporazumevanje... Veliko bi ga 
uporabljali.... za vedno bolj tople besede, 
ki rastejo iz nekega prijateljstva.

,—^ KOZOROG: Navadili ste se
že, da ste učinkoviti in 

V___ / pomembni in zato se vam
novih štirinajst uspešnih dni 

ne zdi nič posebnega. Usmerjeni ste v 

javnost in od tam tudi veliko dobivate, 
konec novembra pa se boste po dolgem 
času spet morali sprijazniti z novimi ome
jitvami. Ni nujno, da boste kaj izgubili, le 
vaš energetski krog se bo skrčil na manjši 
in zaprt teritorij. Do takrat pa izkoristite 
moč besed in uglajenega vedenja, ne 
recite, da nima smisla, saj ste si že 
zdavnaj priznali, kako pomembna je za 
vas kariera ... počasi - po stopničkah 

navzgor. Problemi, ki se začnejo z »jaz« 
in »ti« so trenumo v senci.

VODNAR: Druga polovica 
lx 358*) novembra bo za vas svetlejša

------^ , kot bi po začetku meseca
lahko pričakovali. Bolj umirjeni boste, to 
pa še ne pomeni, da manj zvedavi: ostale 
so skrivnosti, ki bi jim radi prišli do dna, 
pa čeprav so globoko zakopane. Nanašajo 
se na ljudi, ki so z vami poslovno 

povezani in informacije o tem vam lahko 
koristijo pri uttjevnaju službenega ugle
da. Kar ste hoteli, ste že povedali, zdaj si 

privoščite malo zvišenega molka in 
modro krmarite v prijateljski druščini. 
Najintimnejše misli bodo ostale neizgov- 
oijene zaradi velikih razdalj, kasneje pa 
pozabljene, saj ste ta čas v partnerskih 
odnosih bolj spremenljive volje.

RIBI: Tisti, ki jih narava ni 
i toliko obdarila s spre-

x'—^ menljivim elementom vode,
kot rojene v znamenju Rib, bodo težko 
razumeli, kako vam uspe brezskrbno 
švigati sem in tja ali se zatopiti v nekaj, 
kar trenutno sploh ni tako nujno. In na 
koncu kljub temu priti na cilj še pred 
drugimi. To je vaš adut, vendar vam 
novemberske zvezde malo nagajajo in se 
lahko vaš prirojeni način bivanja in delo
vanja tudi ponesreči. Kot da vam nekdo 
krade energijo, zato varčujte in napravite 
samo toliko ovinkov in takšne, da boste iz 
vsake točke videli cilj. Ne pretiravajte s 
konflikti, naj ne postanejo sami sebi 
namen. Začenja se obdobje, ko bi lahko 
vaše intelektualne vrline dobile javno 
priznanje.

ZVEZDE SO ROJENE-
Lisa Bonet 16.11.1967
Rock Hudson 17.11.1925
Linda Evans 18.11.1942
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Glosirana črna kronika
Eden izmed policistov je, da bi se psa 
ubranil, iz pištole ustrelil plašilni strel. 
Lastnik je zato psa sam poklical k 
sebi, policisti pa so A.P. uspeli ustavi
ti. V postopku se jim je upiral, zato so 
uporabili prisilna sredstva in ga 
obvladali. Privedli so ga na policijsko 
postajo in pridržali, prihodnjega dne 
pa privedli k sodniku za prekrške.
To, kar ste pravkar prebrali, ni scenar
ij za novo televizijsko nanizanko 
kakšne izmed naših komercialnih tele
vizij, marveč odlomek iz vsakdanjega 
delavnika ene izmed naših policijskih 
patrol. Gre tudi za dokaz več - nekaj 
sem jih navedel v prejšnjih črnih kro
nikah - kako razboriti postajajo ljudje. 
Ščuvanje živali, predvsem psov, na 
ljudi, pa postaja že kar navada.

Lop po jeklenih 
konjičkih

Še ena reč je, ki se je na Koroškem 
vse bolj razpasla in za katero mi ni 
povsem jasno, kakšni vzgibi pri tem 
vodijo ljudi. Gre za tako imenovano 
poškodovanje tuje lastnine. V obdob
ju od 31.10. do 3.11. so neznanci 
namreč poškodovali kar štiri osebne 
avtomobile. In to v času praznikov, ki 
naj bi jih praznovali kot dneve notran
jega umirjanja in spomina na tiste, ki 
so - žal - odšli od nas.
V prvem primeru je neznani storilec 
šel celo tako daleč, da je na Ravnah 
na Koroškem s tekočino - verjetno 
kakšno kislino - polil zadnji del oseb
nega avtomobila Fiat Regata, last 
D.K. z Raven na Koroškem. Škode je 
za okoli 80.000 tolarjev. Škoda »na 
duši in ponosu« lastnika avtomobila v 
tej številki ni vključena.
V Črni na Koroškem je nekdo razbil 
steklo na pokrovu prtljažnika osebne
ga avtomobila Škoda Favorit, last 
A.R. iz Črne na Koroškem. Tretji 
primer pa so zabeležili v Slovenj 
Gradcu, kjer je nekdo z ostrim pred
metom na laku osebnega avtomobila 
Seat Cordoba, last S.P. iz Mislinje, 
povzročil kar za 100.000 tolarjev 

škode. Še več, 150.000 tolarjev, pa 
znaša škoda na osebnem avtomobilu 
Peugeot lastnice N.M. iz Slovenj 

Gradca.

Se...
To nenavadno in nerazumljivo sliko, 
zaokrožuje še tole policijsko poročilo: 
»Policisti PP Ravne na Koroškem so 
bili obveščeni, daje neznani storilec v 
noči od sobote na nedeljo 3. novem

Pokalica na
a V Vsmetiscu

zgodovine
DNE 28.10.1996 SO OKOLI 22.35 POLICISTI PP (POLICIJSKE POSTAJE - 
OP. PISCA) RADLJE OB DRAVI NAMERAVALI USTAVITI VOZNIKA OSEB
NEGA AVTOMOBILA A.P. IZ VUHREDA. TA NA ZNAK NI USTAVIL, 
TEMVEČ JE ODPELJAL NAPREJ. POLICISTI SO MU SLEDILI. KO JE 
VOZNIK TO OPAZIL IN VIDEL, DA SO POLICISTI IZSTOPILI IZ VOZILA, 
JE NANJE NAŠČUVAL PSA PASME NEMŠKI OVČAR. A.P. JE VOZIL ZA 
PSOM IN GA SKOZI ODPRTO OKNO VES ČAS ŠČUVAL, NAJ POLICISTE 
NAPADE.

bra, poškodoval kombinirano vozilo 
Mercedes, s tem, da je razbil dvoje 
stranskih stekel ter vzvratno ogledalo. 

Lastniku R.P. z Ravne na Koroškem 
je tako povzročil za okoli 120.000 
tolarjev škode. Policisti za storilcem 

poizvedujejo.«

MAN-ovec
Nad avtomobil, tokrat nad tovornjak, 
ki je stal na Celjski cesti v Slovenj 
Gradcu, seje 31.10.96. okoli 18, ure 
spravil tudi I.K. z Mute. No, bil je 
nekoliko prizanesljivejši?! Kakor se 
pač vzame. Avtomobila znamke 
MAN namreč ni nameraval 
poškodovati. Želel se je kratko in 
malo odpeljati z njim. Seveda brez 
dovoljenja lastnika.
Pii tem početju sta ga v kabini tovorn
jaka zalotila dva občana, ki se jima je 
njegovo početje zdelo sumljivo, in ga 
zadržala do prihoda policije.

Samoškoda
Za okoli 200.000 tolarjev škode pa je 
na svojem osebnem avtomobilu 
Zastava Argenta 2000, imel D.T. iz 
Maribora. Tokrat gre za tako imeno
vano »samoškodo«. Dne 1.11. je 
namreč vozil na območju Ribnice na 
Pohorju, okoli 14. ure pa je na vozilu 
nenadoma izbruhnil požar.
Voznik je avtomobil ustavil in požar 
pogasil s pomočjo gasilcev ter

domačinov. Do požara naj bi bilo 
prišlo zaradi napake na električni 
napeljavi. Zaradi ognja so nastale 
poškodbe na motorju in na prednjem 
delu karoserije.

Stroj na bencin
Z bencinom, vendar ne z avtomobili, 
pa je povezan tudi naslednji dogodek, 
ki bi mu lahko rekli kar nenavadna 

nezgoda.
V stanovanjski hiši na Selovcu v 
občini Dravograd je namreč 23.10. ob 
8.30 gospodinja s čistilnim bencinom 
čistila delovno obleko svojega moža. 
Tako prepojeno oblačilo je zatem dala 
v pralni stroj, ga vključila, zaprla vrata 
kopalnice in odšla po drugih opravkih 

v kuhinjo.
Zaradi visoke koncentracije bencin
skih hlapov in preskoka električne 
iskre na programatorju pralnega stro
ja, je ob 10.45 prišlo do močne 
eksplozije v pralnem stroju. O 
nenavadni moči eksplozije pričajo 
počeno steklo na oknu, premaknjen 
podboj kopalničnih vrat in poškodbe 
na vratih, ki vodijo iz hodnika v sobo. 
Poškodovana so bila še vrata, ki vodi
jo s hodnika v sanitarije, strop v 
kuhinji in električna napeljava. Po 
prvih grobih ocenah znaša škoda blizu 
400.000 tolarjev.
Takole na oko, bi menil, da bi prišlo 
čiščenje obleke v čistilnici kak tolar 

ceneje!

Statistika
V mesecu oktobru seje na koroških cestah pripetilo 143 prometnih nez.god. V 
nesrečah je ena oseba izgubila življenje, dve sta se končali s hudimi poškodba

mi, 12 z lažji mi in 128 samo z gmotno škodo.
Sodniku za prekrške je bilo predanih 454 predlogov zaradi kršenja cestno 
prometnih predpisov, 1945 prometnih udeležencev pa je bilo mandatno kazno

vanih na licu mesta.
Mejo je v tem obdobju prestopilo 305.967 vozil s skupno 938.938 potniki. 
Zabeležili so tudi sedem kršitev mejnega režima, na meji pa so zavrnili 22 

oseb.
V oktobru so zabeležili 97 pojavov z elementi kaznivega dejanja. Zaradi 
kršitve javnega reda in miru so sodniku za prekrške podali 78 predlogov. V tem 
času so zabeležili še štiri požare in prav toliko delovnih nezgod.

Akcija
V noči od petka na soboto 26.10.96 so policisti z. območja UNZ Slovenj 
Gradec izvedli poostren nadzor voznikov v cestnem prometu. Poudarek je 
bil namenjen vožnji pod vplivom alkohola. Z alkotestom so skupno 
preizkusili 117 voznikov in jih 33 izključili iz prometa.
Pri 29. voznikih so namreč v organizmu odkrili prevelike koncentracije 
alkohola, štirje pa so preizkus alkoholiziranosti odklonili. Najvišjo koncen
tracijo so topot namerili ravenski policisti: 2,5 promile alkohola v krvi. 
Sočasno so policisti ugotavljali še prekoračitev hitrosti. Pri tem sta se 
najbolj »izkazala« dva voznika. Prvi je v naselju, kjer je hitrost vožnje 
omejena na 60 kilometrov na uro, vozil s hitrostjo 93 km/h, drugi pa je 
zunaj naselij, kjer je hitrost omejena na 80 km/h, vozil s hitrostjo 120 kilo

metrov na uro!
Pa srečno vožnjo!
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Črna kronika

Seštevanje
Pri dogodku, ki ga obelodanjam zda
jle, pa bi lahko rekel, da gre kar za 
tako imenovano »seštevanje 
prekrškov«, kar v policijski praksi 
tudi ni nepogost pojav. Tako so 

policisti PP Radlje ob Dravi dne 
24.10. v kraju Zgornja Orlica, v 
občini Podvelka - Ribnica na Pohorju, 
ustavili voznika neregistriranega 
osebnega avtomobila znamke Zastava 
101, makedonskega državljana I.S. 
Ugotovili so, daje tuji državljan vozil 
osebni avtomobil, preden si je prido
bil pravico, saj ni opravil vozniškega 
izpita. Ugotovili so tudi, da sta skupaj 
s sopotnikom v vozilu, prav tako 
makedonskim državljanom H.M., na 
črno delala za zasebnega podjetnika 
A.N. na novogradnji v Zgornji Orlici. 
Prav tako nista prijavila svojega 
začasnega prebivanja na območju 
Republike Slovenije, kamor sta bila 
prišla 15.10.96.
Po »uradnem obisku« pri sodniku za 

prekrške so ju na mejnem prehodu 
Hodoš napotili iz naše države.

Pa kaj...!
Primer iz policijske prakse, ki ga 
navajam kot naslednjega, opozarja na 
to, kako hitro lahko - zlasti mladi 
ljudje - izgubijo vrednote in pozabijo, 
da med ljudmi vladajo določena prav
ila. Gre za dva mladoletnika in enega 
polnoletnega občana (D.P.) iz okolice 
Raven na Koroškem.
Policisti so namreč odkrili osuml
jence, ki so konec minulega meseca 
odvzeli dvoje koles z motorjem. To 

so storili v naselju Čečovje na Ravnah 
na škodo Š.K. in O.K. iz tega kraja. 
Omenjeni mladci so kolesa meni nič 
tebi nič uporabljali na relaciji Ravne - 
Prevalje in med vožnjo tudi padli ter 
motorje poškodovali. V tem primeru 
je zaskrbljujoče zlasti to, da so ti sko
rajda še otroci - eden med njimi ima 
komaj 15 let - motorja vzeli kar tako, 
da bi se malo vozili naokoli in pri tem 
najbrž niso občutili niti prevelike 
krivde. Mopeda sta pač bi tam in... šli

smo se »malo vozit«. Pa kaj!
Bojim se, a upam, da se motim, da je 
to lahko tudi začetek neke poti, ki 
vodi od malega kriminala k velikemu. 
Takih primerov pa, kot izhaja iz poli

cijskih zapisnikov, ni tako malo.

Izvajalec
zakona

In tu je pravzaprav že zares čas, da ne 
zatežim do konca in da kakšno reč iz 
črne (policijske) kronike zasučem tudi 
na bolj zašpičen in glosiran način. 
Kratko policijsko poročilo: »V soboto 
28.10.96. nekaj po 21. uri je D.L. iz 
občine Podvelka - Ribnica na Pohorju 
vstopil v gostinski lokal v Podvelki. 
Zaradi očitne vinjenosti mu niso 
hoteli postreči z alkoholom. Zato je 
pričel razgrajati in s pretepom groziti 
gostom in osebju. Med razgrajanjem 
je zgrabil pepelnik ter ga vrgel po 
lokalu. Ob intervenciji (pri policistih 
zelo priljubljen izraz za posredovanje 
- op. pisca), se je možem postave uprl, 
vendar so ga obvladali in odpeljali na 
»ohlajevanje vroče glave v bunker.«
Iz ne preveč zanesljivih, morda celo 
povsem nezanesljivih virov, ali kar 
virov, ki jih ni, je bilo slišati izgovor, 
ki naj bi omenjeni razgreti in naknad
no »ohlajeni« osebi pomenil rešilno 
bilko pri kadiji za prekrške. D.L. 
namerava namreč bojda povedati, da 
je bil pravzaprav žrtev hude zmote: v 
ta lokal naj bi bil namreč prišel tako 
rekoč »po uradni dolžnosti, kot neke 
vrste inšpektor!« Nameraval je zgolj 
preveriti, če imajo poseben prostor za 
nekadilce, kot to zahteva novi 
nekadilski zakon. In ker ga niso imeli, 
si je pomagal sam, tako da je počistil 
pepelnike. Pri tem dopušča možnost, 
da je kakšen pepelnik, ki so blazno 
nezanesljiva reč, tudi preprosto 
»odfrčal«! Ob upoštevanju tega bi ga 
morali prej nagraditi, kaj šele kazno
vati.
Fetišist
Policisti PP Radlje ob Dravi (saj 
veste: PP ni Perutnina Ptuj, marveč 
Policijska postaja - op. pisca), so

• nagrobniki, okenske police, stopnišča, kuhinjske 
in kopalniški pulti, vodometi, mize in stebri.

• trgovina: granitne in marmorne ploščice, granitogres, 
lomljen tlak, nagrobni dodatki

Tel.: 063 857 558

28.10.96 ustavili voznika osebnega 
avtomobila T.S. iz okolice Selnice ob 
Dravi. Pri pregledu avtomobila so v 
njem našli spojler (izjemno lep 
poslovenjen izraz za, recimo, zakrilce 

- op. pisca) osebnega avtomobila 
Opel Calibra, vreden (spojler ne avto) 
okoli 93.000 tolarjev.
Zaradi suma, daje predmet odtujil, so 
stvar preverili in ugotovili, da je spo
jler ukradel iz osebnega avtomobila, 
ki je bil parkiran na dvorišču avtome
hanične delavnice pri Radljah ob 
Dravi. Policisti so predmet vrnili 
pravemu lastniku D.V. iz Podvelke. 
»Mislim, da imamo v tem primeru 
opraviti z značilnim primerom 
fetišista. Drugače si tega dejanja ne 
znam tolmačiti,« bi razmišljal Rene, 
prijatelj mojega prijatelja »bifedžije« 
Mirana. »Domnevam, da T.S., tako 
kot mi ženske, ljubi avtomobile. 
Rekel bi, da jih celo obožuje ali kar 
fetišira. In kaj je lepšega, za nas nor
malne moške, kot lepe in skladne 
ženske obline. In kaj je lepšega zanj, 
fetišista, kot lep, skladno oblikoval 
spojler. Pomislite še enkrat, počasi in 
z občutkom: oblin e... mmm spoj
ler! Čudovito!«
Tukaj bi Rene kar končal in - v hipu 
groze bi najbrž odšel na obvezni ali

obligatorni dunajski zrezek s pomffi- 
jem in fižolovo solato z bučnim 
oljem. Torej na tipično francosko 
kosilo.

Čigava
pokalica

Še eno kratko policijsko sporočilo: 
»V torek, 5.11.96. je delavec 
Komunalnega podjetja Dravograd na 
občinskem smetišču v Črnečah pri 
Dravogradu našel odvrženo pištolo 
Luger, kalibra 9 mm, z osmimi nabo
ji. Pištola izvira iz druge svetovne 
vojne. Izročil jo je policistom PP 
Dravograd.«

Kratko dopolnilo: »Bojda je pištola še 
vedno na taisti PP, saj naj bi šele 
nadaljnje preiskave pokazale, ali je 
pištolo odvrgel kak partizan ali domo
branec. To je za polpreteklo zgodovi
no slovenskega naroda lahko namreč 
sila pomembno, če ne že kar usodno. 
Herojsko zgodovino našega naroda pa 
bi lahko, bog ne daj, povsem postavi
lo na glavo morebitno odkritje, da je 
bil pištolo odvrgel - kak nemški 
vojak!□

TA.

O velika izbira zlatega nakita 
© menjava starega zlata za novo 
© izdelki po naročilu 
O popravila zlatega in srebrnega nakita 
© čiščenje nakita 
© graviranje 
0 prediranje ušes

Posebna ponudba v mesecu novembru in decembru: 
15% popust pri gotovinskem plačilu 
5% popust pri plačilu na 2 ali 3 čeke

DEL. ČAS: 9h-12h, 13h-18h, sob 9h-12h
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Glede na to, da nisem strokovnjak s 

prodročja organizacije države, na 
drugi strani pa zaznavam probleme, 

nadaljujem svoja ramišljanja o 
občini, pokrajini in državnem svetu 
na svoj nekonformistični način (ki 
sem jih začel s pismom državnim 
svetnikom z naslovom »Razmišljan
ja tihega državnega svetnika o svo
jem mandatu in glasnih problemih 

Državnega sveta«). Razmišljanja 
pošiljam tudi Službi za reformo 
lokalne samuprave. Člane komisije, 
kot strokovnjake Projektne skupine 
za pripravo Zakona o pokrajinah, 

prosim za obravnavo predložene 
zamisli.
V gradivu državnih svetnikov se je v 
zadnjem času nakopičilo veliko 

število vlog za ustanovitev manjših 
občin. V njihovih utemeljitvah je 

veliko lokalnega domoljubja, ki pa 
ga ni mogoče prezreti kot motivaci

je, da se lahko iz razpoložljivega 
denaija naredi več, ko bi se naredilo, 
če te motivacije ne bi bilo.

Na drugi strani pa obstoja nevarnost, 
da lokalna motiviranost zastre per
spektivo in ne dopušča videti večjih 
problemov, ki se ne dajo reševati v 
(pre)majhni občini. V omenjenih 

gradivih večkrat navajajo, da bi neko 
dejavnost, ki je ne bi sami imeli (npr. 
popolno osnovno šolo), imeli v 

sosednji občini. Nisem prepričan, da 
je za tak - medobčinski problem - 
zagotovljen dovolj operativen način 

dogovaijanja.
Obstoječi kriteriji za ustanavljanje 
občin postavljajo racionalne meje, 
očitno pa cela vrsta predstavnikov 
občanov misli, da v postavljenih 

mejah ne morejo uresničiti svojih 

motivov. Na drugi strani vidimo, da 
mnoge sedanje občine žele čim prej 

imeti pokrajine, kjer bi po njihovem 

mnenju laže uresničevali skupne 
projekte (ki bi bili bliže kot pa na 

očeh države).
Kaj je pravzaprav dovolj majhno in 

kaj je dovolj veliko? Moja družina in 

moji sosedi smo recimo motivirani, 
da se na našem vogalu postavi kan- 
delaber javne razsvetljave. Krajanov 
na koncu ulice ta svetilka ne zanima 

preveč, ker na naš konec ulice ne 
hodijo prav pogosto. Ampak zato še 

ne bomo imeli svoje občine. 
Semafor, ki bi šolarjem omogočil 

bolj varen prehod čez cesto, zanima 
že večji krog staršev - zanesljivo bi 

ga prej izglasovali, kot bi ga izglaso
vali skupaj z občinskimi svetniki, ki 
jih npr. bolj zanima igradnja

kabelske televizije. Stvar z motivaci

jo, s katero se tako pogosto zagovija 
lokalna samouprava, postaja tem 
bolj zapletena, čim bolj je motiv 
oddaljen.
Kako bodo glasovali občinski svetni
ki, ko bi bilo treba investirati v 

domačo osnovno šolo, hkrati pa tudi 
v zdravstveni dom v sosednji občini, 
ki bi mu morali skupaj z drugimi 

občinami kupiti nov rentgenski 
aparat za skupne potrebe? Šola bi 
jim bila gotovo bližnji motiv.

Iz dosedanjega razmišljanja izhajata 
dve ugotovitvi:
- državljani bi radi tako občino, do 
katere bi čutili pripadnost in bi oce
nili, da v njej lahko uresničujejo 

osnovne življenjske interese na 
ravni, kakršno si predstavljajo;
- da je potrebna integrativna funkci
ja, ki koordinira več občin, da ures

ničujejo potrebe, ki jih vsaka 
posamezna občina ne zmore - npr. 

zdravstveni dom, srednje šole, 
deponijo odpadkov, plinsko omrežje. 
Ta živa potreba po integraciji kajpa

da niso pokrajine, kakršne se z 
zakonom o pokrajinah snujejo, 
ampak manjša okolja.
Ta koordinativni nivo občin bi pred

stavljal približno sedanji volilni 
okoliš državnega svetnika lokalnih 
interesov. Svetnik naj bi se profe

sionaliziral, pravila igre koordinacije 
pa naj bi določal zakon. 

Predstavljam si z zakonom urejene 
posvete državnega svetnika s »svoji
mi« župani in predsedniki občinskih 
svetov. Posveti bi bili posvečeni 
koordiniciji med občinami in obliko

vanju potreb in predlogov, ki bi jih 
državni svetnik prenašal v Državni 
svet in posredoval ministrstvom. 
Taka »mini pokrajina« bi bila dovolj 
»pri tleh«, bila bi funkcionalna, ne 

pa institucionalna in zbirokratizirana 
v kakih pokrajinskih stavbah, da bi 

dodatno obremenjevala proračun. 
Naslednji nivo naj bi predstavljal 
Državni svet, kjer bi se pobude teh 

mini pokrajin prelivala v zakonodajo 
o lokalni samoupravi ter njihove 

potrebe pomagale trasirati v vladne

resoije.
Slovenije je za eno evropsko pokraji
no, ki mora najti svojo pot v Evropo 

regij.

Zato mislim, da bi Državni svet bil 
težko mešanec med predstavniki 
lokalnih interesov na eni in pred- 

stravniki delodajalcev, delojemalcev, 
kmetov, obrtnikov in samostojnih 

poklicev ter predstavniki negospo
darskih dejavnosti na drugi strani. Ti 

bi morali imeti svoj predstavniški 
dom.
Komisiji predlagam, da vzpodbudi 

med državnimi svetniki - zlasti med 
tistimi, ki zastopajo lokalne interese 
- generiranje zamisli o bodočem 
Državnem svetu, pri čemer se ne bo 

dalo ogniti razpravi o občinah in 

pokrajinah. Po nekem času zbiranja 
zamisli, bi te kazalo dati v roke 
strokovnjakom, da iz njih oblikujejo 

variantne predloge, ki so zreli za par
lamentarno razpravo in spremembo 

Ustave.

Prof.dr. Janko Sušnik

Šaleško 
- koroška liga

»Končno«, prva tekma doma. Pomerili sta se ekipi 
OŠ Mislinja in OŠ Koroški jeklarji. Na to tekmo so 
se naši košarkatji in košarkarice res dobro pripravljali 
in tudi zmagali z rezultatom 74:43. Deklice 22:28, 
dečki 52:13.

»Hura« je zadonelo po telovadnici. Košarkarji in 
košarkarice OŠ Koroški jeklarji so živahno spreml
jale navijačice »Čenče-lenče«. Tudi OŠ Mislinja je 
imela svoje navijačice.
Najboljša košarkarica na tekmi je bila št. 18, Urška 
Kalajžič, najboljši košarkar pa št. 12, Matjaž Kos. 
Deklice OŠ Koroški jeklarji so bile slabše od OŠ 
Mislinja, dečki OŠ Koroški jeklarji pa so bili 
bistveno boljši. Najboljša deklica pri OŠ Mislinja je 
bila Lucija Potočnik.
Gledalcev je bilo od začetka do konca 250. 
Opremljeni so bili z navijaškimi kapicami in zastava
mi. Med odmori smo spoznali plesno skupino 
»Čenče-lenče« in akrobatsko skupino OŠ Koroški 
jeklatji.
Med gledalci so bili tudi starši in nam navdušeno 
čestitali za zanimivo organizacijo.
Novinarski krožek:

Alenka Zavolovšek, 
Saša Jelen, 

Forjan Tadeja, 
Urška Tomšič
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Kljub temu, da nisem bil seznanjen s sodbo 
Vrhovnega sodišča RS o odpravi Sklepa IS SO 
Ravne na Koroškem v zvezi z razrešitvijo gospoda 
P.Č. Goijanca, niti nisem bil kadarkoli v zvezi z to 
zadevo vabljen na sodišče, menim, daje potrebno v 
cilju bolj celovite informacije podati nekatera dejst
va, kijih g. P.Č. Gorjanc ni navedel ali pa jih je 

glede na oddaljenost te zadeve verjetno pozabil ali 
pa želel pozabiti.
1. Spor, kot ga imenuje g. P.Č. Gorjanc, je nastal 
izključno zaradi vsebinskih problemov v zvezi z 
reševanjem urbanistične problematike in s postopki 
v zvezi s tem na področju, ki gaje g. P.Č. Gorjanc 
pokrival. Za razrešitev tega je, kljub temu, da g. P.Č. 

Gorjanc navaja obratno, prišlo med menoj kot 
predsednikom IS in g. P.Č. Gorjancem do več raz
govorov na temo, kako rešiti zapletene probleme na 
področju urbanizma in okolja, pa tudi v zvezi s 
pokrivanjem celotnega sekretariata. Takrat, pa tudi 
že večkrat prej, sem osebno g. P.Č. Gorjancu ponu
jal mesto in vodenje sekretariata za varstvo okolja in 
urejanje prostora, pa je bil odgovor tudi po zadnjem 
štirinajstdnevnem premisleku negativen. (Prvič sem 
mu to vodenje ponudil že sredi leta 1990, ko sem 
prvič iskal sekretarja za ta sekretariat, pa tega g.
P.Č. Gorjanc ni bil pripravljen sprejeti). Šele po zad
njem negativnem odgovoru g. P.Č. Gorjanca sem 
dal na IS predlog sekretarja za varstvo okolja in ure
janje prostora o razrešitvi g. P.Č. Gorjanca in IS je 
ta predlog tudi sprejel in to zaradi izključno vsebin
skih problemov in samih razmer v sekretariatu.
2. Nikoli se nisem skliceval na to, daje razrešitev 
zrežiral podpredsednik IS g. Janez Praper, ker to ni 
bilo res, saj je predlog nastal v samem sekretariatu 
zaradi neuspešnega reševanja problematike, ki jo je 
g. P.Č. Gorjanc pokrival. Takšna je bila tudi vsebin
ska obrazložitev predloga. Člani IS smo to 
razrešitev sprejeli, saj smo bili seznanjeni, da drugih 
rešitev ni več moč najti in da bo ta odločitev prispe
vala k boljšemu in učinkovitejšemu delu sekretaria
ta. Po razrešitvi smo razporedili g. P.Č. Gorjanca na 
dela in naloge, ki so ustrezale njegovi izobrazbi in 
izkušnjam.
3. Sklicevanje g. P.Č. Gorjanca na dvoličnost moje
ga svetovnega nazora pri tem nima nobene osnove, 
saj jaz svojega svetovnega nazora nisem nikoli skri
val (niti se nisem nikoli selil iz stranke v stranko). 
Kar pa se tiče mojih moralno etičnih vrednot in 
moje srčne kulture, pa za njimi sam vedno stojim. 
Enako lahko, po nekaj letih skupnega in uspešnega 
dela, trdim za g. Janeza Prapcrja, sedanjega zelo

Pisma, odmevi
uspešnega župana občine Mežica.
Kar pa se tiče strokovnosti in uspešnega ter dobrega 
dela, ki ga g. P.Č. Gorjanc omenja, pa imajo verjet
no svoje mnenje tudi ljudje, ki so v teh letih imeli 
opravka z g. P.Č. Gorjancem.

dr. Matic Tasič

Glasbeni pedagogi smo 23.10.1996 na Pedagoški 
fakulteti Maribor začeli obsežno akcijo z naslovom 
»Da bi pesem ne zamrla«. Vzrok te akcije je načrtno 
zatiranje in zaviranje mladih, ki bi naj v prihodnji 
devetletni šoli na področju glasbene zgoje, kot tudi 

tehnične in likovne vzgoje, bili prikrajšani za užitke 
estetskega doživljanja glasbene umetnosti.
Prvi predlog za predmetnik osnovne šole, ki gaje 
nacionalnemu kurikularnemu svetu posredovala 
področna kurikularna komisija za osnovno šolo, je 
bil za področje glasbene vzgoje nesprejemljiv. 
Glasbeni pedagogi smo slišali za predlog, da bi glas
beno vzgojo od prvega do četrtega razreda učili 
razredni učitelji, ki bi jih za to »doizobrazili«, glas
benike, ki bi ostali brez ur, pa bi »preizobrazili«. 
Glasbena vzgoje bi bila v zadnjem triletju izbirna. 
Glasbeni pedagogi smo ob takem omalovaževanju 
glasbene umetnosti zgroženi in upamo, da se o tem 
predlogu ne bom več govorilo.
Drugi predlog je še vedno nesprejemljiv. Spet je 
problem tretje triletje (7, 8,9 razred), ko bi naj glas
beniki in likovniki poučevali predmet z imenom 

umetnost. Učenci bi torej imeli 1/2 ure glasbene 
vzgoje in 1/2 ure likovne vzgoje tedensko oziroma 1 
uro posameznega predmeta na štirinajst dni. Tudi 
takšen predmetnik je nesprejemljiv. Zakaj?
Obdobje zadnjega triletja sovpada z nadaljnim 
razvojem glasbenih sposobnosti - otroku se razvija 
harmonski posluh. V tem obdobju se začne razvoj 
estetskega doživljanja. Otrok začne razvijati kritičen 
odnos do glasbenih vsebin, uči se jih vrednotiti, 
izrekati sodbe...
Kako bomo otroka 
razvili v osebnost, 
sposobno estetskega 
doživljanja glasbe, če 
mu bomo odvzeli glas
bo oziroma mu je 
privoščili tako 
mačehovsko malo?
Kako se bo otrok znašel 
v množici nekvalitetne 
glasbene ponudbe, če 
ga ne bomo naučili 
ločiti dobro ponudbo 
glasbenih medijev od 
slabe? Kdaj, kako, kje 
bodo bodoči potencialni 
glasbeniki spoznali svoj

bodoči poklic, če ne v 7, 8. 9. razredu osnovne šole? 
Žal iz dneva v dan opažamo, da postaja glasbena 
šola dostopna samo ljudem z debelejšo denarnico. 
Naj se ne ponovi zgodovina, ko so v glasbi uživali 
samo bogatejši? Naj glasba ne postane prestiž! 
Slovenci smo bili vedno ponosni na svoj narod, ki 
smo ga ohranili le s skrbjo za svoj jezik in svojo 
ljudsko glasbo. Ali se bo ta skrb zdaj nehala? 
Slovenci smo premajhen narod, da bi se lahko zapi
rali le v svoje »glasbene skrinjice«. Treba je pogle
dati tudi čez. In kdo se lahko najbolje pokaže 
navzven, če ne umetnik? Pa naj bo ta umetnik šport
nik, glasbenik ali likovnik. Bogastvo naroda je 
umetnost. Iščimo talente in vzgajajmo umetnike, naj 
se otroci naučijo ljubiti in spoštovati dobro glasbo!
V istem času, ko se nekateri Slovenci trudijo potis
niti glasbeno vzgojo še bolj v ozadje, kot je bila 
doslej, se večina evropskih držav trudi z ustanavl
janjem osnovnih šol z dodatnih glasbenim poudark
om (Švica, Finska, Nemčija, Avstrija, Madžarska...). 
Razredi z dodatnim glasbenim poukom so ob 
primeijavi s kontrolnimi razredi pokazali osupljive 
rezultate:
- v teh razredih ni bilo nikoli vzgojnih problemov
- učenci kažejo interese tudi za druga področja
- učenci so v teh razredih bolj uspešni tudi na drugih 
področjih
- učenci so potrpežljivejši, vztrajnejši
Ob teh raziskavah se mi poraja vprašanje, zakaj pri 
nas še ni šole z dodatnim glasbenim poukom in 
hkrati upanja, da bomo namesto mačehovskega 
obnašanja do glasbene vzgoje raje ustanovili 
poskusne šole z dodatnim glasbenim poukom. 
Glasbeniki Slovenije odločno protestiramo proti 
brezbrižnosti, ki glasbeno umetnost potiska 
dobesedno v kot, zato seznanjamo javnost z dejan
skim stanjem.
Vsak glasbeni pedagof bo ob skupnem programu 
reševanja pred nepopravljivo napako razvil svoj las
ten program, ki pa bo potekal pod skupnim 
naslovom »Da bi pesem ne zamrla«.
Mislim, da bo v prihodnje nad mnogimi mladinski
mi zbori, ki bodo izvajali svoj koncertni program, 
visel ta napis. To pismo javnosti pa je, upam, moj 
prvi prispevek k temu, »da bi pesem ne zamrla«.

Simona Štumberger, profesor glasbe
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Durhcug vici
Mil
V hotelu pravi Pepca:
- Zakaj si naročil večerjo v fran
coščini?
- Vse mora biti v stilu, draga Pepca.
- Kako to misliš, pa ja menda nisi 
naročil francoske hrane?

- Ja, ker ko jo bova pojedla, jo 
bova tudi po francosko pobrisala.

Mascè v«! iiie
Sosed pravi sosedu:
- Zelo mi je žal, da sta moja dva 
piščanca prišla v vaš vrt in 
pozobala, kar ste nasadili.
- Nič se ne sekirajte, ravno zjutraj 
je moj maček požrl vaša dva 
piščanca.
- No, pa zato sem tudi jaz tu, ker 
sem z avtom povozil vašo mačko.

Deber edtfcvcr
- Le zakaj je bila letos zima tako 
dolga?
- Iz. enostavnega razloga.
- Res, katerega pa?
- Če ga lahko lomijo politiki na 
zemlji, zakaj ga ne bi še v nebesih.

V_________________________ _______ Z

Audi
Prednost je v tehniki

SEZNAM RABLJENIH VOZIL

MODEL LETO IZDELAVE CENA

1. VENTO CL 1,8 1994 22.000 DEM
2. PASSAT 1,6 T.D. 1990 18.500 DEM
3. PASSAT 1,8 CL 1989 13.500 DEM
4. GOLFJXD 1,6 1990 13.500 DEM
5. GOLFJXD 1,6 1990 13.950 DEM
6. AX 11 TRS 1991 7.500 DEM
7. AUDI 80 1,8 AUT 1991 18.500 DEM
8. AUDI 80 1,6 1994 19.000 DEM
9. HYUNDAI ACCENT 1995 13.500 DEM
10. AUDI 80 1,6 1994 28.000 DEM

PRODAJA TESTNIH VOZIL:
Audi A6 1,8- klimatska naprava, sopotnikova zračna 
blazina, radio Gamma, cena: 51.500 DEM

Za vsa vozila veljajo gotovinski popusti in možnost 
nakupa na kredit.

Avtocenter Meh
Koroška 7d. 3320 Velenje 
tel. 063/852 955,
/n 063/856 824

Durhcug vici

Opravičile
Bratec in sestrica se skregata, pa 

pravi sestrica:
- Ti si navaden bedak!
- Takoj se mu opraviči! ukaže oče, 

ko to sliši.
- Oprosti bratec, da si bedak.

Dik le belisi
Učitelj vpraša Janezka:
- Zakaj si včeraj manjkal pri 
pouku?
- Kravo sem gnal k biku.
- Res, mar to ni mogel opraviti oče?
- Kje pa, bik je vendar boljši.

Destrežba
Fant v gostilni poljublja dekle in 

vzdihne:
- Kar pojedel bi te.
- In kaj boste zraven popili? vpraša 
mimoidoči natakar.

V_________________________________J

30 - 20/96 PREPIH



OPEL-©-
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popusti veljajo za vozila iz zaloge

'

KLEPARSKO LIČARSKA DELA, PRODAJA ORIGINAL
NIH REZERVNIH DELOV IN DODATNE OPREME, 

VGRADNJA ALARMNIH NAPRAV

AVTOHISA JAKOPEC
Pooblaščen servis - prodaja vozil
Kosovelova 16, 3320 Velenje, tel./fax: 063 855 975 
Celje, Mariborska 93 (pri Intersparu), tel.:063411 909

CORSA, ASTRA, OMEGA, 
FRONTERA, TIGRA, CALIBRA, 
DOSTAVNO VOZILO CO M BO, 

VECTRA

ROOBLAŠČEm EEìaÈ)A\J)A\EE;Q m 
SìEEìmSEfT MOZM, OWBIL, ZIA OET JISM®) m 

KOBOŠIKG) IRìEXSìlìJm

Prodaja novih vozil iz celotnega programa OPEL, prodaja rabljenih 
vozil, staro za staro in staro za novo, posredniška prodaja, odkup 

rabljenih in poškodovanih OPLOVIH vozil, 
možnost nakupa na kredit do 5 let, brez pologa za nova in rabljena 

vozila, ali na leasing do 5 let.

Ime zaupanja ■ AVTOHISA JAKOPEC VELENJE

HOM
OPREMA

Proizvode Nove opreme Slovenj Gradec lahko pod ugodnimi pogoji 
kupite v vseh večjih salonih ali v lastnih prodajnih enotah:

Slovenj Gradec, Pod Gradom 4, s 0602/44 185, 42 051

TOVARNA OBLAZINJENEGA POHIŠTVA
Novo mesto, Košenice 65a, s 068/321 674

2380 Slovenj Grodet, Pod gradom 4 Divača, Lokev 189b, s 067/67 615
Telefon: 0602/42 051 Ljubljana, Tbilisijska c. 83, o 061/123 38 45
Telelox: 0602/42-153 Maribor, Ptujska c. 97, s 062/422 552



PROSTOVOLJNA ZDRAVSTVENA ZAVAROVANJA

Bliža se čas, ko boste spet potovali v tujino.
NE POZABITE NA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE ZA TUJINO.

Informacije in sklepanje zavarovanji
* izpostave ZZZS
* pooblaščene turistične agencije

V tujini ste na službeni poti, na obisku, kot turist na počitnicah ali na potovanju. 

Ko potujete sami, z družino ali v skupini, se še prerado zgodi, daje treba

poiskati zdravniško pomoč.

Z dodatnim prostovoljnin ^..jcm TUJINA A lahko zavarujete plačilo

nujnih zdravstvenih storncv, prevozov in zdravil v tujini, tudi na Hrvaškem. 

Zavarovanje pomeni previdnost, previdnost pa je mati modrosti.

Zavarujemo bogastvo zdravja.

ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE


